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Partidistriktets styrelse har antagit en verksamhetsplan för åren 2016–2019. Den ligger som grund för 

planeringen av verksamhetsåret. Styrelsen arbetar aktivt med att stärka kvaliteten i allt arbete vilket b.la. 

innebär att verksamhetsplanen är målorienterad. Utifrån målen görs sedan en analys över om målet är 

uppnått eller ej samt orsak till resultatet. Tyngdpunkten i verksamhetsberättelsen ligger alltså på analys 

mer än avprickning av antal aktiviteter. Konsekvenserna av analyserna hanteras i distriktsstyrelsens 

fortsatta arbete och i kommande verksamhetsplaner. 

Verksamhetsberättelsen är därför indelad i flera delar. Den första delen innehåller ren fakta som 

styrelse, revisorer och personal. Den andra delen bygger på styrelsens verksamhetsplan med analyser 

över måluppfyllelsen. Den tredje delen är en berättelse som innehåller vad som gjorts i form av vissa av 

partidistriktets aktiviteter/projekt utöver de som redovisats i del två. 

Stort fokus under året var naturligtvis kyrkovalet. Partidistriktet gjorde ett mycket bra val och målen 

gällande olika aktiviteter uppfylldes fullt ut. En särskild belysning av detta görs i en separat 

kyrkovalsanalys. 

3.1 Ledamöter i styrelsen  
Anna Johansson, ordförande (VU) 
Ann-Sofie Hermansson, vice ordförande (VU) 
Håkan Linnarsson 
Ulla-Karin Näslund 
Mattias Jonsson (VU) 
Jan Nilsson, facklig ledare 
Amalia Rud Pedersen (SSU Göteborg) 
Alma Handzar  
Rikard Ledin da Rosa 
Anna Skarsjö 
Mats Arnsmar 
Jahja Zeqiraj 
Robert Hammarstrand  
 
3.2 Adjungerade till styrelsen 
Ann-Marie Palm (S-kvinnor) 
Olle Ludvigsson (EU-parlamentet) 
Joakim Berlin (Tro & Solidaritet) 
Marina Fransson (GSHF)  
Marcus Gustavsson (HBTS)  
 
3.3 Revisorer  
Torbjörn Rigemar 
Joakim Hagberg 
Britt-Marie Törngren 

3.4 Revisorssuppleanter 

Kamil Sha-Mohammed 
Marta Moulavi Tabrizi 
Sara Teclezion Woldemariam 

3.5 Valberedningen  

Ordinarie ledamöter: 
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Vivi-Ann Nilsson (sammankallande) 
Diako Sheikh-Aghaei 
Marianne Carlström 
Karl-Henrik Rosberg 
Eva Kärrman 
Ersättare: 
Parisa Rezaeivar 
Roshan Yigit 

3.6 Valkommitté 

Valda av partidistriktets årsmöte t o m 2019: 
Reza Talebi 
Kerstin Billmark 
Alfred Johansson  
Siw Wittgren-Ahl 
Annelie Schagerström 
Henrik Nilsson 
Jasmin Boroumand 
Jack Rolka 
Anna Johansson, utsedd från partidistriktets styrelse 
Ann-Sofie Hermansson, utsedd från partidistriktets styrelse 
Claes Söderling, utsedd från facklig-politiska utskottet t o m 2017-05-31 
Ivy Salaris, utsedd från facklig-politiska utskottet 2017-09-01 – 2017-12-31 
 
Adjungerade:  
Ingrid Andreae och Jonas Attenius t o m 2016-04-18, Ali Moeeni fr.o.m. 2016-04-18 – 2017-09-10 och 
Roshan Yigit fr o m 2017-09-11 utsedda från kommunfullmäktigegruppen 
Kerstin Brunnström fr o m 2015-05-25, Olof Svensson 2015-05-25 –2016-12-31, fr om 2017-01-24 
Joakim Hagberg utsedda från regionfullmäktigegruppen 
 
Ansvariga ombudsmän: 
Eva-Marie Rasmusson, förste ombudsman 
Carina Ring, bisittare och ansvarig för förtroendevalda t o m 2017-05-31 
Eva Olofsson, bisittare fr o m 2017-06-01  

3.7 Personal 

Eva-Marie Rasmusson, förste ombudsman  
Eva Olofsson, ombudsman, kanslichef 
Claes Wennberg, ombudsman 
Rasmus Andersson, ombudsman 
Carina Ring, ombudsman 
Andreas Sjöö, ombudsman  
Moa-Lisa Fransson, ombudsman – tjänstgöringsgrad 10% 
Britt Palmgren, assistent 
Eleonor Schüler, assistent (deltid) 
Silvia Nörbäk, assistent  
Sofia Kodelja, assistent fr o m 2017-06-07 
Josef Akar, timanställd 2016-10-01- 2017-01-30 
Tord Karlsson, ombudsman tjänstledig  
Cecilia Dalman Eek, ombudsman, tjänstledig  
Viktoria Tryggvadottir, tjänstledig 90% följt av föräldraledighet  
Mariya Voyvodova, assistent (tjänstledig) 
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Utdrag ut verksamhetsinriktning 2016–2019: 

Socialdemokraterna är Sveriges och Göteborgs framtidsparti. Att nå vårt mål, ett jämlikt Göteborg, ska prägla all vår 

verksamhet och politik. Arbetet med att utveckla politiken och att utveckla organisationen är prioriterat. Vi har vår 

organisation för att kunna utveckla och driva vår politik och vi har vår politik för att kunna förändra vårt samhälle och 

ge våra invånare en bättre morgon. 

4.1 Övergripande mål 

All vår verksamhet ska präglas av ett genusperspektiv. 

o Under året ska styrelse och expedition genomgå utbildning för att på ett än tydligare 

sätt kunna analysera verksamheten för att utifrån det kunna ta fram fler adekvata 

åtgärder. 

Måluppfyllelse/analys: 

Partidistriktet har under året kunna konstatera att större medvetenhet finns både i styrelsen och på 

expeditionen. Målet är dock inte fullt uppnått, vilket också ligger i sakens natur – det är en ständigt 

pågående process att bli mer och mer medveten om genusperspektivet. 

Några av de bakomliggande orsakerna till att målet ej är uppnått är en kombination av grundläggande 

strukturella orsaker, ett i just den här frågan ibland omedvetet arbetssätt i kombination av brist på 

kunskap. Då den allra största delen av folkrörelseverksamheten består av ideellt engagerade medlemmar 

kan en del verksamhet se ut som att den inte är präglad av ett genusperspektiv då den i realiteten lockat 

mest personer av ett visst kön. Exempel är tex: volontärer till Bokmässan som varit övervägande 

kvinnor medans volontärer till torgmöten varit övervägande män. Detta på grund av vilka som visat sitt 

intresse helt enkelt. Konsekvensen av analysen återspeglas i verksamhetsplan 2018.  Delar av 

expeditionen har varit på centrala utbildningar där framförallt genusperspektivet när det gäller att värva 

medlemmar belysts. 

Den planerade utbildningen har ej genomförts pga. tidsbrist. 

Målet anses ej uppnått för året. 

Vi ska under 2017 fortsätta arbetet med att arbeta igenom valanalysen och dra slutsatser som 

ska ligga till grund både för mellanvalsarbetet och de kommande valrörelserna. 

o Under hösten ska kyrkovalet genomföras – valanalysen ska ligga till grund för 

framtagandet av en valplan. 

o Framtagandet av en valplan för valet 2018 ska ske med hänsyn tagen till valanalysen 

från föregående val. 

o En valanalys ska genomföras skyndsamt efter kyrkovalet. 

Måluppfyllelse/Analys: 

Den övergripande verksamhetsplanen för 2016–2019 tar avstamp i valanalysen liksom 2017 års 

verksamhetsplan och kyrkovalsplan. Åtgärder har i flera fall vidtagits och kommer fortsatt vidtas i 

samband med framtagande av valplaner inför 2018 och 2019 års val. En kyrkovalsanalys är under 

framtagande.  

Målet anses uppnått för året.  

4.2 Politiska och kommunikativa mål 

Mål 2017 Vinna kyrkovalet 

• Vi ska genomföra en professionell valrörelse. 
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• Vi ska öka valdeltagandet. 

• Vi ska öka antalet mandat i de olika enheterna. 
Måluppfyllelse/analys: 

Se punkt 4.1 samt kyrkovalsanalysen 

Målet anses uppnått för året. 

4.2.1 Mål 2017 opinionsbildning 

Våra medlemmar ska känna till vår politik, vilket uppnås genom bl.a. 

•        Under 2017 ska medlemsmailet med politik utvecklas vidare 

Måluppfyllelse/analys: 

Det politiska medlemsbrevet är fortsatt vår främsta kanal att nå ut till våra medlemmar. Arbetet med att 

få in fler mailadresser fortsätter samtidigt som vi försökt skicka ut medlemsbrevet månatligen. 

Öppningsfrekvensen har under året ökat till 46,1% (39,8%), samtidigt som vi kan se att uppmaningar till 

praktisk handling öppnas i mycket mindre grad. En tätare frekvens på utskicken ger oss också tydliga 

signaler om att intresset att läsa då minskar. 

Det politiska medlemsbrevet är utformat för att trigga politiska samtal med argument för våra frågor. 

Det innebär att det inte alltid kommer innehålla våra största och viktigaste frågor utan ämnen som är 

lättdiskuterade. Stora frågor når våra medlemmar på andra vägar.   

Medlemsbrevets kvarvarande utvecklingspotential ligger i att fler öppnar och läser det. Nästa steg för 

att påskynda denna utveckling är lockande rubriker. Det är dock ett steg som riskerar andra värden och 

därför bör undvikas. 

Målet anses delvis uppnått för året. 

•        Studiesatsningen ska fortsätta. 

Måluppfyllelse/analys: 

Vi arbetar målmedvetet för att uppfylla att vi inte bara kallas utan är Framtidspartiet. Då är det viktigt 

att vi uppfattas som ett modernt parti att rösta på och lockande för medlemmar att verka i.  

Göteborg har en lång studietradition och satsar långsiktigt på studier för att stärka individen och 

därmed hela organisationen. 

Vi följer den nationella studieplanen där studier är en röd tråd från ny medlem till ledarskapsutbildning. 

En organisation är inte starkare än den svagaste länken. Det är viktigt att låta medlemmar växa och att 

organisationen utvecklas.  

Analysen är att studiearbetet måste löpa på år efter år. Det svåraste är att hålla ångan uppe på 

verksamheten ute i organisationen så att alla studier inte sker från partidistriktet och att vi har tillräckligt 

med handledare för att bedriva stora volymer. Det är viktigt att organisationen väljer 

studieorganisatörer/medlemsansvariga som är intresserade. 

Vi kan glädjande konstatera att den senaste nationella medlemsundersökningen visar att Göteborgs 
partidistriktets medlemmar i större grad känner sig delaktiga i studieverksamheten och vill engagera sig 
och delta i studier  
 
Enligt ABF statistik har sammanlagd 292 medlemmar deltagit i partidistriktets olika utbildningar i minst 
en utbildning. varav 133 kvinnor och 159 män. 
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Målet anses uppnått för året. 

•        Hemsida, sociala medier ska fortsätta att utvecklas. 

Måluppfyllelse/analys: 

En ny hemsida har upprättats under året som har förberetts till att vara ett verktyg för politisk kampanj 

och medlemsvärvning samtidigt som den är vår informationsplattform för såväl medlemmar som 

utomstående. All data på den nya hemsidan är helt spårbar från dag ett, vilket gör att den hela tiden går 

att optimera utifrån användarbarhet. 

Sociala media tar över kommunikationen allt mer, inte minst konstaterades detta i valanalysen. Sociala 

media-trender är i ständig utveckling och där måste vi hänga med.  

Inför valrörelsen har det under året genomförts ett omfattande arbete för att kunna målgruppsanpassa 

vår kommande marknadsföring. Det är en struktur som nu finns på plats och är redo att användas. Det 

har också byggts upp en struktur för att snabbt kunna skapa digitala kampanjer och därtill samla in 

kontaktuppgifter till sympatisörer, om så önskas. Vi har satt samman den struktur vi behöver för att 

göra en fullskalig digital valrörelse. Det arbetet har tagit en stor del av tiden vilket gjort att 

filmproduktion och utveckling har stannat av under andra halvan av året. 

Målet anses uppnått för året. 

• Vi ska leda mediedebatten. 

Att leda mediedebatten syftar till att de mediala frågorna handlar om ”våra” frågor. Det som ibland 

kallas för problemformuleringsprivilegiet. Leder mediedebatten gör vi till exempel när en stor del av 

rapportering, nyheter och åsiktsspridning handlar om att Moderaterna missköter SU istället för om att 

VL är dålig. Följaktligen leder vi stundtals och ligger efter stundtals. Då vi inte själva styr 

medielandskapet får vi anpassa oss efter vad som händer i vår omvärld. Att försöka tysta en medial 

fråga är i princip omöjligt. Arbetet utgår därför ifrån att lyfta för oss positiva frågor och visa på negativa 

frågor för våra motståndare.  

Verkligheten är den drivande faktorn och den yttrar sig positiv i vissa frågor som exempelvis Volvos 

framgångar, vilka vi kopplar till gott företagande och minskad arbetslöshet. Verkligheten är dock även 

drivande i negativa frågor om exempelvis ungdomsgängen i Nordstan, vilket då kopplas samman med 

otrygghet. 

Arbetet med att leda debatten tar med andra ord aldrig slut, utan är ett löpande arbete. Ytterst visas 

framgång i hur vi ligger till opinionsmässigt i partisympati och förtroende för våra politiker. Det vi dock 

kan mäta är antal förekomster i media.  
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Nedan visas en sammanfattning av Socialdemokraterna i Göteborg samt vår främsta företrädare 

gentemot vår huvudsakliga motståndare: 

 

Socialdemokraterna är varje månad mer omnämnda än Moderaterna i media, det samma gäller Ann-Sofie Hermansson i 

en klar majoritet av månaderna. 

Under året dominerar vi medielandskapet i förhållande till våra motståndare, dock ska det tilläggas att vi 

styr i kommunen och därmed oftare får stå till svars för saker samt oftare diskuteras i media generellt. 

Målet anses uppnått för året. 

•        Ge särskilt stöd till riksdagsbänksledamöternas kommunikativa och politiska arbete. 

De fyra göteborgska riksdagsledamöterna återfunnits ett stort antal gånger i medier som når 

göteborgsväljare samt ett stort antal gånger deltagit vid aktiviteter i valkretsen i Göteborg för att samtal 

med väljare i valkretsen. Båda aktiviteterna har varit målmedvetna och långsiktiga satsningar från 

ledamöterna.  

Ledamöterna har också själva aktivt arbetet med medlemsvärvning till partiet. Som ledande företrädare 

har de en viktig roll som föredömen inom organisationen. 

Under året publicerades också ett stort antal egna artiklar av riksdagsledamöterna på partidistriktets 

egen hemsida, blogg, YouTube-kanal och övriga sociala kanaler. Under året har kommunikation via 

film prioriterats. 

Inom bänken har en genuskartläggning gjorts på ett antal nyckel variabler. 

Ledamöterna har under året haft egna aktiva Facebook, Twitter och instagram-konton med hög 

närvaro. Ledamöterna har lämnat in motioner under den allmänna motionstiden, ställt skriftliga frågor 

och arrangerade seminarier i riksdagen. Då partiet sitter i regeringsställning blir det färre publika 

aktiviteter i riksdagen till förmån för mer informella kontakter.  

•        Talarförmedling. Alla externa talarförfrågningar skall hanteras skyndsamt och med god 

service. 

Samtliga externa talarförmedlingar som hanterats av partidistriktet har hanterats skyndsamt och med 

god service. De allra flera har expedierats inom en vecka och ambitionen är att både arrangören och 

den förmedlade politikern har rätt och komplett information. Därutöver sköts många förfrågningar 

direkt av politikerna själva och deras kanslier. Målet anses uppnått för året. 

•        Partidagar med statsråd och övriga nationella ledande företrädare skall genomföras med 

hög kvalitet och varje partidag skall innehålla medieaktivitet. 
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Det har varit en stor volym av besökande statsrådsbesök till Göteborg också under 2017. Partidagar 

med statsråd och övriga nationella ledande företrädare kan innehålla allt från framtagande av underlag, 

göra program, deltagande i genomförande till mediakontakter. Vid vissa besök är partidistriktet bara 

behjälplig med vissa delar. Partidagarna har varit av hög kvalitet med inriktning på samtal med väljare. 

Med hög kvalitet menas att de varit planerade i förväg, avstämda med berörda, hållit hög nivå vid 

genomförandet och varit i linje med strategi. Ett utvecklingsområde är att fortsätta utveckla modeller 

för att hantera den stora volymen av besök.  

Samtliga besök där partidistriktet varit delaktig har innehållet en medieaktivitet och ett flertal av dem 

ledde också till mediegenomslag  

Målet anses uppnått för året.  

Vi ska ha och arbeta efter en uppdaterad mellanvalsstrategi gällande det kommunikativa 

området.  

•        Mellanvalsstrategin ska presenteras och implementeras under året och fortsätta att 

utvecklas. 

Måluppfyllelse/analys: 

Mellanvalsstrategin har under året övergått och utvecklats till en förvalsstrategi, det dokument som ska 

styra hur och vad vi ska kommunicera fram till valet. Den är baserad på vilka frågor göteborgarna 

tycker är viktigast samt hur vi uppfattas i förhållande till hur vi vill uppfattas. Av dessa två anledningar 

är det ett levande dokument som uppdateras när frågor tappar eller ökar i betydelse och 

förhoppningsvis när bilden av vårt parti förändras. Dokumentet riktar sig till alla Socialdemokrater och 

arbetet med att sprida den ”nedåt” i organisationen pågår. 

Arbetet med förvalsstrategin är ett fortlöpande projekt varför den slutgiltiga måluppfyllelsen kan ses 

först på lång sikt. I princip allt kommunikationsarbete utgår och har utgått från strategin som under 

perioden utvecklats i flera led. Den kommunikation som inte utgår från strategin är den vi inte själva 

kan påverka. Omröstningar i olika politiska församlingar, debattartiklar och oförutsedda politiska 

händelser är de tillfällen partidistriktet inte kan påverka vilka frågor som kommuniceras.  

Målet anses uppnått för året. 

Medlemmarna och väljarna ska uppfatta och känna sig trygga i att vi arbetar för ett jämlikt 

Göteborg. 

•        Se mellanvalsstrategin. 

Måluppfyllelse/analys: 

Den politik vi för är grunden för att vårt arbete ska uppfattas som en strävan mot ett jämlikt Göteborg.  

Att kommunicera vår politik och hur den bidrar till ett jämlikt Göteborg till alla medborgare är en 

omöjlig uppgift. Arbetet utgår därför ifrån att nå fler göteborgare med rätt budskap. Från partidistriktets 

sida sker det arbetet främst genom sociala medier men också genom att organisera våra politiker så att 

de i större utsträckning träffar medborgare och medlemmar. 

När våra politiker når ut genom mer traditionella medier ligger vikten vid att de kommunicerar rätt 

budskap, genom att belysa våra prioriterade frågor. Det mäter vi genom något vi kallar 

kvalitetsmätningar där vi mäter i vilken utsträckning våra politiker når ut och i vilka frågor samt med 

vilket budskap. En sammanfattning av dessa mätningar visar att vi under året har lyckats sämre ju längre 

tiden har gått. Dock ska det förstås ur kontexten att vi inte styr vilka frågor som toppar den mediala 

dagordningen. För att med säkerhet veta om målet är uppfyllt krävs att vi gör mätningar av bilden av 
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vår politik vilket är mycket kostsamt och därför genomförs restriktivt. En måluppfyllelse kommer först 

att kunna presenteras med 2018 års valresultat i beaktning.  

Målet anses uppnått för året. 

4.2.2 Mål 2016 politikutveckling 

Vi ska under vintern 2017/2018 fastställa Göteborgsprogrammet 2.0 innehållande vår politik 

och våra reformer för den kommande mandatperioden. 

• Höstkongressen 2017 kommer att ägnas åt politikutveckling och fastställandet av 

Göteborgsprogrammet 2.0 vilket kommer att ligga till grund för den kommande 

valstrategin. 

Måluppfyllelse/analys:  

Arbetet med politikutvecklingsgrupperna har pågått under året och har lämnat ifrån sig ett gediget 

material som ligger till grund för det politiska program som presenteras på årskongress 2018. 

Grupperna har arbetat på olika sätt med bla medlemsmöten, öppna möten, möten med olika 

sidoorganisationer, möten med olika intresseorganisationer osv. En grov skattning visar att ca 150 av 

våra medlemmar på ett eller annat sätt har varit involverade i arbetet. Höstkongressen ägnade en heldag 

med workshops kring de olika politikområden vilket höjde antalet delaktiga med ytterligare ett 100-tal 

personer. 

Målet anses uppnått för året. 

•        Lokala program från kretsar/föreningar uppmuntras. 

Måluppfyllelse/analys: 

En dialog ha fortsatt förts med kretsarna om vikten av lokala program. Den syneförrättning som 

genomfördes under 2016 sammanfattades och skickade till kretsarna som underlag. Under året 

genomfördes sex dialogträffar med föreningslivet i våra stadsdelar. Under hösten följdes detta upp med 

tre uppsamlingsträffar där kretsordförandena och två till per styrelse fick möjlighet att lyssna av 

föreningslivet och dra slutsatser utifrån deras erfarenheter att använda i framtagandet av lokala 

program.  

Målet anses uppnått för året. 

Vi ska utveckla den enskilde medlemmens/ föreningens/ kretsarnas påverkansmöjlighet 

genom exempelvis politikutvecklingsgrupperna.  

Måluppfyllelse/analys: Under året har politikutvecklingsgrupperna arbetat på och avslutat sitt arbete. 

Höstkongressen erbjöd alla medlemmar en möjlighet att delta i politiska diskussioner inför det 

kommande programmet. 

Målet anses uppnått för året. 

4.3.1 Mål 2017 övergripande 

Vi ska fullfölja målen i det centrala Handslaget.  

Alla nya medlemmar i Göteborgs partidistrikt har fått välkomnandebrev, inbjudan till 

introduktionsträffar och medlemsutbildning. I början av året ringdes alla nya medlemmar även upp av 

expeditionen. Rutinerna fungerar. 

Under 2017 fortsatte medlemsutbildningen, workshops med utvecklingsledare genomfördes och en väl 

genomförd kyrkovalrörelse genomfördes med hjälp av valorganisatörer. 
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Den tolfte kretsen hade i slutet av året sitt första möte och är därmed sjösatt men har inte börjat 

samordna utåtriktad verksamhet ännu. Målen anses delvis uppnått.  

4.3.2 Mål 2017 partikulturen  

Vi ska tillsammans med föreningarna fortsätta att utveckla välkomnandet av nya medlemmar. 

Alla nya medlemmar ska bli personligt kontaktade  

•        En process över handhavandet av en ny medlem arbetas fram och implementeras i hela 

organisationen.  

•        Träffar för nya medlemmar kommer att anordnas fortlöpande samt i anslutning till större 

möten.   

Måluppfyllelse/analys:  

Alla nya medlemmar har inte blivit kontaktade av sina föreningar, det vet vi då vi har ställt frågan via 

mail till dem. I början av året ringde expeditionen upp alla nya medlemmar och samtalade med dem. 

Detta togs emot på ett bra sätt, inte minst för att det underlättade för att få medlemmarna att hitta till 

rätt förening för just dem.  

Partidistriktet har varit representerade i en central grupp som hanterat mottagande av nya medlemmar 

och kunnat påverka detta. Träffar för nya medlemmar har genomförts vid både vår och 

höstdistriktskongresserna samt en gång i månaden på partiexpeditionen. 

Alla mål får anses vara uppfyllda. 

Kongresser/stora möten ska fortsätta att utvecklas så att fler medlemmar känner sig 

engagerade och att dom får en möjlighet att vara med och påverka. 

• Partikongressen genomförs i Göteborg 2017 – medlemmarna ska bjudas in och hållas 

informerade. 

Måluppfyllelse/analys:    

Partikongressen 2017 var partiets tredje kongress i Göteborg med ca 2000 motioner och 4500 att-

satser. Göteborgsdelegationen utgjordes av 11 ombud och två ersättare som utsågs efter en digital 

medlemsomröstning med 633 avlagda röster.  

Göteborgsdelegationen var framgångsrik politiskt. Flera frågor som delegationen drev blev också 

socialdemokratisk politik. Det möjliggjordes av att delegationen var aktiv i förberedelsearbetet liksom 

av att man under kongressen var aktiv i temagrupper, i korridorslobbying samt i talarstolen. Av de 124 

frågor som delegationen behandlat i förväg utföll 95 st (77 procent) i enlighet med delegationens 

ställningstagande (för, emot eller besvarad). Av dessa hade tio prioriterats särskilt och i samtliga fall 

lyckades delegationen påverka kongressens beslut i rätt riktning. I media återfanns delegationen i 16 

pressklipp där samtliga var antingen positiva eller neutrala.  
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Som utvecklingsområden till nästa kongress nämner kongressdelegationen i 

sin egen slutrapport att ännu större tydlighet behövs om delegationens 

interna arbetsordning, att det kommunikativa stödet behöver starta tidigare 

och de ser ett behov av en ännu tydligare individanpassning av stödet efter 

varje enskilt ombudens behov och förutsättningar. 

Partidistriktets medlemmar gavs möjlighet att besöka kongressen och om de 

så önskade också vara delaktiga i arbetet med att få en väl fungerande 

partikongress. 121 volontärer, vilket är arton fler än 2013, var engagerade 

under kongressdagar/kvällar med att vara behjälplig vid inpassering via 

säkerhetsbågar, hjälpa kongressbesökare, vakta hissar/trapphus /passager, stå 

i garderoben, hjälpa partistyrelsen med att hämta alt. lämna gäster vid 

Landvetter flygplats.   

Ett par möten anordnades mellan medlemmar och ledande företrädare tex 
Arbetsförmedlingens Sdf träffade Ylva Johansson, nämndemännen träffade 
Morgan Johansson och nya medlemmar träffade Anna Johansson och Ann-
Sofie Hermansson.  
Ett volontärsregister har under årets andra halvår startats.  

Målet är uppnått. 

4.3.3 Mål 2017 fler medlemmar  

Vi ska fortsätta att utveckla arbetet med att värva, ta emot och behålla medlemmar. 

Vi ska tillsammans med partistyrelsen utbilda utvecklingsledare vars arbete kommer att 

fokusera på organisations- och föreningsutveckling.  

Vi har fortsatt utbildandet av utvecklingsledare. Dock ha inte så många kurser som önskats genomförts 

under året då efterfrågan från föreningarna varit låg. 

•        Vi ska minska antalet medlemmar som lämnar partiet med 15 % under 2017.  

2019 ska vi ha 1500 fler medlemmar. 

•        Under 2017 ska medlemsantalet öka med 500 medlemmar. 

Måluppfyllelse/analys:  

I de nya stadgarna som började gälla 1/1 2016 finns två typer av medlemskap. 1-de som är medlemmar 

men ej betalat avgiften och 2-de som är medlemmar och har betalt medlemsavgiften. Detta gör att det 

råder viss otydlighet vid jämförelsen inom partiet om man inte tydligt deklarerat vilken medlemsgrupp 

som avses och frågan “hur många medlemmar har ni” har alltså genom de nya stadgarna två svar. 

Medlemsantal och nya medlemmar:  

Antalet ombudsgrundande medlemmar uppgick 31 december 2017 till 2543. I och med nya stadgarna är 

kriterierna för ombudsgrundande medlemmar ändrat till att endast gälla de medlemmar som betalt 

medlemsavgift. Totala antalet medlemmar uppgick 31 december 2017 till 3430 (varav 1280 kvinnor dvs 

37% (2106 38%)). Det är 483 färre medlemmar jämfört med 31 december 2016. 

Av dessa har 3086 huvudmedlemskap i Göteborg (3590 år 2016) 

Under 2017 ansökte 406 personer om medlemskap (266 personer 2016). 228 (56%) av dessa betalade 

medlemsavgift (146 personer/ 55% 2016). 

S-fackklubbar har under första halvåret året värvat 62 nya medlemmar fördelat på 14 föreningar. Ett 
särskilt facklig-politisk värvar material har tagits fram och används vid utdelning utanför arbetsplatser, 
knutpunkter samt i frukostpåsar som delats ut. För att nå rätt målgrupp har vi valt att ha aktiviteterna 
mellan kl. 06:00 - 08:00, ett flertal politiker har deltagit i aktiviteterna. 
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Elfte kretsen har sina temakvällar öppna för även icke medlemmar att delta, detta för att på ett positivt 

välkomnande sätt medlemsvärva. 

Att frågan ej ställs är den enskilt viktigaste förklaringen kring att vi inte ökar mer.  En tydlig skillnad på 

antalet värvade syns med en fördubbling under kampanjmånaderna. 

Distriktsstyrelsen beslutade 2016 att fokus på rapportering fortsättningsvis kommer att ligga på antalet 

betalande medlemmar med huvudmedlemskap i Göteborg, alltså lägsta möjliga siffra. Detta för att än 

tydligare visa på det faktiska antalet medlemmar och på sikt säkerställa en följbar statistik.  

Det material som tagits fram om facklig-politisk samverkan och medlemsvärvning har flitigs används på 

utåtriktade medlemsvärvaraktiviteter. I foldrarna finns representanter från partidistriktets S-fackklubbar 

samt i medlemsvärvare talongen möjlighet att skriva in att den medlemmen vill ha medlemskapet t ex i 

en S-fackklubb eller i en språkförening. I centralt producerat material finns detta nu allt oftare med då 

distriktskongressen hade en motion på partikongress 2017 som vann gehör. Arbetet fortsätter och 

intensifieras under nästkommande år genom bl a fortsatt och fördjupat stöd till föreningarna samt nya 

rutiner vid mottagandet av nya medlemmar. Detta kombinerat med att nya medlemmar omedelbart 

bjuds in till att delta i grundläggande studier bör på sikt ge ett tydligt resultat. 

Målet är ej uppnått. 

Vi ska aktivt arbeta för att förändra medlemsstrukturen genom riktade insatser mot kvinnor, 

vilka idag är underrepresenterade. 

•        Uppmuntra och initiera till kvinnliga nätverk. 

Måluppfyllelse/analys: 

S-fackklubbarna har under året haft flera riktade aktiviteter i syfte att värva kvinnor, t ex inför 

Bokmässan och vid tre tillfällen utanför Östra sjukhusets entré. Dessa aktiviteter har startat kl. 06:00 för 

det är vid denna tid som stora grupper ur LO kollektivet är på väg till eller ifrån jobbet. Vi vet inte med 

säkerhet att dessa aktiviteter har förändrat medlemsstrukturen men aktiviteterna har varit positivt 

uppmärksammade. Att vi står där arla morgon och bjuder in till samtal.  I samband med en av 

frukostpåseutdelningarna anordnades också ett frukostmöte med Anna Johansson och Cecilia Dalman 

Eek.  

Den kanske största riktade insatsen skedde under Bokmässan där vi för andra gången på över tio år 

deltog med en monter. Detta gav mersmak och även om det är svårt att veta exakt var vi har värvat 

medlemmar så var det en kraftig ökning av medlemsinströmningen efter detta. Förmodligen värvade vi 

också medlemmar till andra partidistrikt då Bokmässan renderar en stor mängd besökare utifrån.  

I slutet av året knöts kontakter med en afghansk kvinnoorganisation som så småningom vill starta en 

socialdemokratisk förening eller kvinnoklubb. 

Målet anses delvis uppnått. 

4.3.4 Mål 2016–2019 uppdatera folkrörelsen  

Vi ska fullfölja och utveckla studieplanen samt uppnå de nationella målen. 

•        Alla medlemmar har möjlighet att delta i medlemsutbildningar och annan 

studieverksamhet  

•        Vi ska aktivt verka för att fler kvinnor tar del av våra studier. 

Måluppfyllelse/analys: 

Studier är en viktig del i personlig utveckling för att stärka individen och organisationen. 
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Göteborg har sedan många år följt nationella studieplanen där studierna är en röd tråd från medlem-

föreningsstyrelseuppdrag - politiskt uppdrag - ledarskapsutbildning samt workshops. 

Alla medlemmar fick ett studieprogram hem i sin brevlåda och nya medlemmar fick det så länge det var 

aktuellt. Studiehemsidan uppdateras kontinuerligt och studieutskottet träffas fortlöpande under året. Vi 

är en levande organisation och det kommer nya medlemmar och andra lämnar oss.  

Analysen är att alla medlemmar som varit intresserade fått möjligheten att delta och utvecklas. 

Storsatsningen ”Framtidens ledare” som vi kört i Varberg är mycket uppskattad med 21 deltagare. 

Internet ett av fyra har genomförts. 

Målet anses uppnått. 

Det facklig-politiska samarbetet ska utvecklas och fördjupas. 

Måluppfyllelse/analys: 

I ett samverkans led har förtroendevalda från Kommunal Väst träffat SDN ordförande och 

gruppledare (S) samt ansvarigt kommunalråd, första halvåret, Tord Karlsson och andra halvåret, Joans 

Attenius. Träffarna skedde i Lundby SDN och Norra Hisingens SDN. Ett omtag på träffarna har 

beslutats att tas under 2018 då närvaron är väldigt låg, därför har det bildats en planeringsgrupp 

bestående av Anna Skarsjö, ordförande Kommunal Väst, Ingrid Andreae, stadssekreterare till Jonas 

Attenius och Eva Olofsson, ombudsman partidistriktet. 

Flera välbesökta frukost och lunchmöten har genomförts med intressanta politiska teman för att öka 
den politiska medvetenheten. Till dessa möten har fackliga avdelningars ordförande, kassörer och 
facklig-politiskt ansvariga varit inbjudna till. Teman på mötena har varit allt ifrån Sveriges ekonomi med 
finansminister Magdalena Andersson till förberedelser inför höstens kyrkoval.  
Facklig-politisk samverkan är en mycket viktig del av partidistriktets verksamhet, vi har ett flertal 
verksamheter i samverkan t ex utåtriktade aktiviteter, 1 maj och Ernst Wigforss stipendiefond.  

Socialdemokraterna präglas av samarbete och respekt för varandra  

•        Vi ska under perioden genomföra workshops i alla föreningar och kretsar om 

partikulturen. 

Måluppfyllelse/analys:  

Under året har fler utvecklingsledare utbildats. Förutsättningarna för att genomföra workshops har 

alltså funnits men intresset från föreningarna har varit lågt. 

Målet anses inte uppnått. 

Vi ska utöka kontakterna med andra organisationer både inom och utom den traditionella 

arbetarrörelsen.  

Måluppfyllelse/analys: 

Tillsammans med Stadshuset genomfördes dialogmöten med det lokala föreningslivet med temat 

“trygghet” här har många och viktiga kontakter knutits. Lärdomen av detta projekt är att 

partiföreningar/kretsar bör ta ledarrollen i det lokala föreningslivet för att både göra skillnad praktiskt 

men också rent opinionsmässigt. 

Målet anses uppnått för året 

Vi ska fortsätta att uppmuntra nya nätverk och S-föreningar.  

•        Fokus ska ligga på kvinnor och på våra mer segregerade områden.  

Måluppfyllelse/analys:  

Målet är inte uppnått, den enklaste analysen till varför är helt enkelt tidsbrist.  



15 
 

När det gäller S-fackklubbarna kommer målet att få tillstånd nya S-fackklubbar inte nås. Arbetet är 

koncentrerat på att stötta och behålla de vi har. Tyvärr kommer vi under kommande år få avveckla 

minst en facklig förening, då det inte finns tillräckligt med liv och engagemang att driva föreningen 

trots flertal återupplivningsförsök. Men allt är inte nattsvart, några S-fackklubbar har vi fått nytt liv i 

och de har också ökat i medlemsantal med olika värvningsinsatser och medlemsvård.  

4.4.1 Mål 2016–2019 

Vi ska ta fram organisationsplan, där det framgår hur organisationen är uppbyggd och vilka 

delar som ansvarar för vad.  

Måluppfyllelse/analys:  

En organisationsplan är framtagen och återfinns på hemsidan. 

Målet anses uppnått. 

Vi ska årligen presentera en plan för hur verksamhetsplaneringen sker samt hur organisationen 

involveras i den. Verksamhetsåret ska vara överskådligt och förutsägbart och ge goda 

planeringsförutsättningar för organisationen. 

Måluppfyllelse/analys: 

Föreningarna får kontinuerligt information om hur distriktets verksamheter utvecklas genom att 

ordförande och kassörer i föreningar och klubbar får ett mail i veckan, i första hand om 

verksamhetsinriktad information.  

Bland annat skickas ett årshjul ut med alla nomineringstider inför olika uppdrag, politiska såväl som 

organisatoriska. 

Målet anses uppnått. 

Arbetet med att utveckla kretsarna/nätverken som ett mellanled mellan partidistriktet och S-

föreningarna ska fortsätta med syfte att de ska kunna samordna verksamhet och sprida 

verksamhet i hela stadsdelen. 

Måluppfyllelse/analys:  

Under året har det inte genomförts någon kretskonferens, arbetet har inriktats på kretsrådet som består 

av ordförandena i stadsdelskretsarna, studieutskottet som består av kretsarnas studieorganisatörer samt 

kampanjorganisatörerna i de samma. Detta för att samordna studier, kampanjer mm. 

Målet anses uppnått. 

Partidistriktet ska stötta föreningarna och kretsarna i sin verksamhetsutveckling.  

Måluppfyllelse/analys: 

Aktiviteter med krets 11 som består av medlemmar i S-fackklubbarna inom LO och Tjänstemännen 

startade bra i början av året men klingade av ganska fort då fokus lades på partikongressen i Göteborg, 

1 maj osv. Inför kyrkovalet hade krets 11: a möten med tema kyrkoval där bl a kyrkomötesvalsedelns 

första namn Jesper Eneroth var en av gästtalarna. Under året hölls fem krets 11: a möten varav några 

var väldigt välbesökta. Jane Åberg valdes under året till ny kretsordförande, efter Karl-Henrik Rosberg.  

Det stora arbetet med organisationsutvecklingen har skett via utbildandet av valorganisatörerna och att 

vi börjat pröva samkörda utåtriktade aktiviteter tillsammans. 

Målet anses uppnått för året 
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5.1 Utskott och aktiviteter 

5.1.1 Studieutskottet 

UllaKarin Näslund ordförande, vakant Västra Hisingen, Stephan Ljungberg Lundby, Bahman 

Esmailnejad Norra Hisingen, Joakim Hagberg Angered, Suzan Peters Östra Göteborg, Tony Näslund 

Örgryte-Härlanda, Vakant Centrum, Birgitta Nesterud Majorna-Linne, Jane Åberg Västra Göteborg, 

Margareta Perzon Askim-Högsbo-Frölunda Rasmus Andersson föreningsombudsman, Carina Ring 

studieombudsman 

Utskottet uppdrag är att följa centrala studieplanen och säkerställa att det finns certifierade handledare 

för att genomföra planen 

På en 2 dagars konferens planerades medlemsutbildning steg 1 och 2. Vi pratade om fördelarna att 

spinna vidare på studieintresset lokalt och vilka möjligheter det finns att fördjupa sig i teman från 

medlemsutbildningen.  

Utskottet har under året främst jobbat med att vara dörröppnare på medlemsutbildningarna och det har 

tyvärr inte genererat i så många inrapporterade övriga studier eller temakvällar hemma i sitt eget 

område. Organisationsförmågan eller intresset har inte mäktat med och inte fått igång de lokala 

studieorganisatörerna och hjälp har inte efterfrågats. Analysen är att arbetssättet eller gruppens 

sammansättning måste utvärderas.    

5.1.2 Rickard Sandler priset 

ABF och AFIGs Rickard Sandler pris som instiftades 2009, är ett vandringspris som delas ut på 

distriktskongressen ..." i syfte att synliggöra, vidmakthålla och stärka god kultur- och studieaktivitet 

inom Göteborgs socialdemokratiska partidistrikt..." Aktiviteten ska vara registrerad hos ABF Göteborg 

för att vara med i utnämningen och priset är valfri utbildning för de som genomfört aktiviteten. Priset 

2017 delats ut till: Partidistriktets Samtalsledare   

5.1.3 Facklig-politiska utskottet  

Styrelse ordinarie: Janne Nilsson, facklig ledare, Jane Åberg, seko Göteborg, Mikael Hansson, 

Kommunal Väst, Annika Hansson, Tjänstemännens Sdf, Ronny Johansson, Målareförbundet Väst, Ivy 

Salaris, Fastighet Region Väst, Magnus Kindmark Elektrikerförbundet i Göteborg och Karl-Henrik 

Rosberg, IF Metall Göteborg. 

Ersättare: Camilla Widman, seko Göteborg, Tomas Emanuelsson, Byggnads Väst, Lena Dahlqvist, 

Kommunal Väst, Lars Sjöberg, Svenska Transportarbetareförbundet, Nina Forslund, Livs Väst, Niklas 

Berglund, GS Väst och Ulla-Britt Thor, Handels avd 24. 

Adjungerade: Leif Andersson, LO Göteborg, Gunilla Carlsson, riksdagsledamot, Mattias Jonsson, 

riksdagsledamot, Maria Thörnqvist ABF Göteborg facklig-politiska enheten, Sebastian Borsén, SSU 

Göteborg, Thorbjörn Carlsson, folkrörelserna och Eva Olofsson, partidistriktet. 

Inför valåret testades olika knutpunkter för utåtriktad aktivitet t ex i december då vi samtidigt var på 

Järntorget och Frölunda Torg och delade utöver 600 kanelpåsar med häftat medlemsvärvarmaterial på. 

Aktiviteten började strax före klockan 07:00 och pågick i ca en och en halvtimme, och var mycket 

populär bland S-fackklubbarna och gav många bra samtal samt en ny medlem. Vid tio tillfällen har 

knutpunkter runt om i Göteborg testats av för utåtriktade aktiviteter och vid dessa tillfällen har minst 

tio nya medlemmar har värvats. Resultatet av testet är att Korsvägen och Drottningtorget inte är 

optimala knutpunkter medans Backaplan, Stenpiren, Frölunda Torg och Järntorget är det.  
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Facklig-politiska utskottet bjöd in till en facklig-politisk kyrkovalsupptakt 23 augusti med bl a Jesper 

Eneroth som gäst. 

Mål: Det utåtriktade arbetet på gator och torg, dörrknackningar och andra möten med göteborgarna ska 
fortsätta och utvecklas. 
Målsättning: två stycken månadslånga kampanjer genomförs, den första i april och den andra i 
september. 
 
I alla stadsdelskretsar bedrivs det utåtriktad verksamhet varje månad. 
Under verksamhetsåret har två kampanjmånader genomförts, April och September med aktiviteter på 
gator och torg, arbetsplatser, knutpunkter samt dörrknackningar. Efter valutvärderingen som kraftigt 
kritiserade dörrknackningen har valet varit att satsa mer på att utveckla samordningen kring torgmöten.  
Under året har det bedrivits utåtriktad verksamhet i stort sett i alla stadsdelskretsar minst en gång i 
månaden. Med tanke på att det både är kalla vintermånader samt semestermånader under året blir det 
formella målet svårt att uppfylla. 
Under året har dialogmöten med föreningslivet genomförts i nio av tio stadsdelar där temat handlat om 
trygghetsfrågorna och där många nya kontakter har knutits.  

5.1.5 Evenemang 

Partidistriktet deltog under 2017 på bland annat seniormässan, Hammarkullekarnevalen, Pride och 
Bokmässan. Under hösten arrangerades även en ny seniormässa där vi deltog tillsammans med 
seniorutskottet. 
På dessa evenemang möter vi massor av medborgare för samtal över en kopp kaffe. Inbjudna till alla 
evenemang är våra ledande politiker. 

5.1.6 Första Maj  

Demonstrationsledningen består av VU:n för LO Göteborg och partidistriktet: Janne Nilsson, 

ordförande LO Göteborg, Mikael Hansson, vice ordförande LO Göteborg, Marie Birgersson, ledamot 

LO Göteborg, Leif Andersson, ombudsman LO Västsverige, Anna Johansson, partidistriktets 

ordförande, Ann-Sofie Hermansson, vice ordförande partidistriktet, Mattias Jonsson, ledamot 

partidistriktet, Eva-Marie Rasmusson, förste ombudsman partidistriktet och Eva Olofsson, 

ombudsman partidistriktet.  

Årets 1 maj firades traditionsenligt på Götaplatsen där ca 4 500 deltagare lyssnade på Tobias Baudin, 

Förbundsordförande Kommunal och Anna Johansson, Infrastrukturminister, övriga talare var SSU 

Göteborgs nyvalda ordförande Amalia Pedersen LO Göteborgs ordförande Janne Nilsson hälsade alla 

välkomna och Partidistriktets ordförande Anna Johansson tackade alla. Ca 1 500 personer gick i vårt 

demonstrationståg genom Haga, Vasagatan och Avenyn. På Olof Palmes plats hade vi ett för 

arrangemang där fackliga avdelningar och Unga Örnar gjorde tillställningen till en familjefest med 

utdelning av glass, kaffe/festis, ansiktsmålning, hoppborg, fiskdamm, utfrågning av politiker mm. 

Under dagen livesände partidistriktet delar av talen på sociala medier. Inför firandet delades det ut ca 20 

000 flygblad och på 1 maj delades det ut 2 000 rosor med tapp-lappar på, som senior utskottet m fl. 

klistrat dagen innan. 

5.1.7 Expeditionen  

Alla föreningar har erbjudits föreningsservice t ex med att trycka och skicka kallelser, i  

första hand via e-post. Vi har under verksamhetsåret varit SSU-distriktet behjälplig med  

den ekonomiska administrationen. Partiet nya medlemsregistersystem har under året haft 

”barnsjukdomar” vilka ibland varit påfrestande för personalen. Våra assistenter har fått vidareutbildning 

i medlemsregistret. För att all personal ska känna trygghet och motivation har personalen erbjudits att 

delta på partiets personalutbildningar i Stockholm och några har haft extern utbildningsanordnare. Vi 

planerar expeditionens arbete tillsammans så att alla är delaktiga. På fredagar har vi haft uppstartsmöte 
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för kommande vecka, alla aktiviteter som händer under veckan tas upp, efter detta möte har vi ett så 

kallat funkis där vi går igenom detaljplaner, checklistor mm. Arbetsmiljön och policydokument lyfter vi 

på våra APT-möten, som skett kontinuerligt under året. Expeditionens personal har sporadiskt under 

perioden haft utåtriktade aktiviteter på Järntorget. Vi har under året fortsatt renoveringen av vår 

expedition samt upphandlat ny maskinpark så vi är redo för nästa år valrörelse. Partidistriktets lokaler 

har under året varit i bruk för mötesverksamhet, i huvudsak kvällstid, vid 277 tillfällen för annan 

mötesverksamhet än expeditionens. Under kyrkovalrörelsen gick det inte att låna partidistriktets lokaler 

då vi bl a hade ett callcenter för att ringa våra medlemmar.  

5.1.8 Internationella utskottet 

Utskottets ansvar är för de första att initiera och driva internationella projekt å Socialdemokraterna i 

Göteborg vägnar vilket sker i samarbete med Olof Palmes Internationella Center, för det andra att 

ansvara för att stödja och hjälpa Göteborgs partidistrikt vid internationella besök och ta hand om gäster 

samt för det tredje att initiera aktiviteter vid internationella händelser. 

Partidistriktets internationella utskott utgörs av sju ledamöter, utsedda av partidistriktets styrelse. 

Utskottet har haft ett antal interna planeringsmöten under året. 

Under året har utskottet arrangerat en Palestina-afton med medverkan av Michael Schulz från School 

of Global Studies vid Göteborgs universitet, tidigare riksdagsmannen Evert Svensson och partidistriktet 

förste ombudsman Eva-Marie Rasmusson som berättade om göteborgsprojektet till stöd för Marda 

Association i Palestina. 

Två internationella projekt har pågått under året i medverkan av partidistriktet, i samarbete med 

Palmecentret: I Palestina och i Serbien.  

Utskottet har under året fått ett tiotal förfrågningar om medverkan i olika solidaritetsaktioner och 

manifestationer, där talare från socialdemokraterna vid ett flertal tillfällen medverkat. 

5.1.9 Jämställdhet- och mångfaldsutskottet  

Distriktsstyrelsen beslutade under året att göra om gruppen till ett utskott varpå Patrick Gladh utsågs 

till sammankallande med uppdraget att: 

Göteborgs socialdemokratiska partiorganisation skall bedriva ett långsiktigt målinriktat jämställdhets- 

och mångfaldsarbete. För att uppnå det behövs samverkan mellan bl a partidistriktet och 

grundorganisationerna. 

Utskottet stödjer genomförandet av partidistriktets handlingsplan på alla nivåer i organisationen. Syftet 

är att motverka diskriminering och ge alla samma möjligheter och rättigheter att engagera sig politiskt 

som att erbjudas ett politiskt förtroendeuppdrag. Det gäller oavsett kön, etnisk eller religiös tillhörighet, 

sexuell läggning, könsöverskridande identitet eller uttryck, funktionshinder eller ålder. 

Utskottet ska i sin verksamhet tillämpa partiets strategiska plattform 

Utskottet ska analysera och utifrån det konkretisera en plan i paritet med utskottets övriga uppdrag, för 

att bidra till partidistriktets medlemsvärvarmål. 

På höstdistriktskongressen inbjöds till att medverka i gruppen som tar ett nytt avstamp under 2018  

5.1.10 Seniorutskottet  

Seniorutskottet Har under året bestått av följande personer: 
Christina Holmqvist ordförande 
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Bernt Sabel vice ordförande 
Lars Wenander sekreterare  
Siw Wittgren-Ahl 
Lennart Alverå 
Ann-Christin Andersson 
Christer Westberg 
Eva Nihlblad 
Claes-Göran Brandin 
Kerstin Billmark 
Lennart Orstadius tom 07.17 
Gert Bohlin från 08.17 
Tommy Johansson från 08.17 
  
Samtliga ledamöter utsågs av Göteborgs socialdemokratiska partidistrikts styrelse under 2017. 
 
Utskottets mål 

• att alla föreningar och klubbar ska ha pensionärsombud 

• att äldrefrågor är en prioriterad fråga inom partiet 

• att all åldersdiskriminering försvinner 

• att öka inflytandet för alla seniorer och att deras kompetens tas tillvara 

• att få partiet att börja jobba för kongressbeslutet ”Skatt efter bärkraft” 

• att öka antalet seniorer som röstar S 
 
Möten 
Utskottet har under året genomfört 8 protokollförda möten. 
På utskottets möten har Eva-Marie Rasmusson, Förste ombudsman, föredragit partiets valstrategi. 
Eva Olofsson, ombudsman och Rasmus Andersson ombudsman medverkat vid planering och 
uppföljning av partikongressen. 
Rasmus Andersson, ombudsman medverkat vid planering och uppföljning av Seniormässorna. 
Utskottet har också deltagit i partidistriktets torgmöten samt klistrat rosor inför 1 maj. 
 
Seniormässan 14–15 mars februari 2017 Svenska Mässan 
Utskottet stod för bemanningen av partidistriktets monter och delade bl.a. ut vår broschyr ”Rättvisa 
skatter” och fick många bra diskussioner med besökarna. 
 
Seniormässa 4–5 september 2017 Eriksbergshallen 
Utskottet stod för bemanningen av partidistriktets monter och delade ut material inför kyrkovalet. 
Många bra samtal blev det. Några lokala kyrkopolitiker kom och medverkade i vår monter. 
 
Hemsidan 
Utskottet har informerat om vår verksamhet på partidistriktets hemsida. 
 
Studiebesök- Studieresa 
Den 9 september åkte 21 seniorer med Rolfs buss till Sandgrund Karlstad och besökte Lars Lerins 
utställningen och fick också träffa Lars Lerin själv. En mycket uppskattad dag. 
Den 21 september gjorde 32 seniorer studiebesök på Kville Saluhall med efterföljande After Works. Ett 
uppskattat besök och en trevlig och kunnig guide. 
 
Partikongressen den 8–12 april 2017 svenska mässan 
Hans Aronsson som nominerats av utskottet, drev bl.a. frågan om bättre pensioner. Många S-seniorer 
ställde upp som volontärer och gjorde ett mycket bra arbete som resulterade i en väl genomförd 
kongress även organisatoriskt. 
 
Pensionärsombudsträff 
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Under året har 2 stycken seniorombudsträffar genomförts. Träffarna genomförs dagtid i samarbete 
med ABF, träffarna genomförs i form av konferens i fem timmar dagtid. Frågor som bl.a varit aktuella 
är pensioner, boendefrågor, loven och skatter. Träffarna är välbesökta och uppskattade av våra 
seniorombuden, träffarna har samlat ca 60 deltagare. 
 
Nomineringar 
Till Regionfullmäktige Ann-Christine Andersson, Ingvar Svensson, Dragan Dobromirowic, Eva 

Nihlblad 
Till Kommunfullmäktige  Anita Edman, Sören Björkman 
Erlandermedaljen  Beatrice Toll 
Brantingmedaljen  Claes-Göran Brandin 
 
Representation 
Göteborgs stads pensionärsråd 
Christina Holmqvist, vice ordförande 
Christer Westberg, ledamot 
Bernt Sabel, ersättare  
 
Inbjudningar 
Siw Wittgren-Ahl har varit inbjuden till SKPF och pratat om pensioner. 
 
Strategidokument 
Under året har utskottet tagit fram en lättvariant av vårt Strategidokument. Dokumentet har delats ut på 
Seniormöten, pensionärsombudsträff  samt på partiets höstmöte. 
 
Rättvisa Skatter 
Vår broschyr om rättvisa skatter har uppdaterats och använts på mässor och i vår verksamhet. 
 
Seniormöten 
Under året har utskottet genomfört 9 seniormöten med mellan 30-över70 deltagare en måndag i 
månaden mellan kl. 10-12 på Mötesplats Göteborg. 
 
30.1  (S)kolpolitiken mot bakgrund av Pisa, Robert Hammarstrand, Distriktsstyrelsen 
 ”Hur går det Soffan?”, Ann-Sofi Hermansson, Kommunstyrelsens ordförande 
27.2  Bör Loven stoppas eller accepteras? Marina Johansson, kommunalråd,  
 Ingrid André, statssekreterare 
27.3  Kyrkoval viktiga även för S, Jesper Enerot, kyrkopolitiker 
24.4  Nyanländas väg till jobb, Anders Nilsson, Tankesmedjan 
29.5 Från Partikongressen samt analys inför valet 2018,  

Hans Aronsson kongressledamot 
28.8 Aktuellt från riksdagen, Johan Büser, riksdagsledamot 
26.9  Senaste nytt om våra pensioner, Carina Ohlsson, riksdagsledamot  
30.10  Är vi rädda för rätt saker? Tomas Pettersson, polisen 

Så blir du en tryggare konsument, Mattias Gunnarsson, Konsument Göteborg 
27.11  Blir äldre diskriminerade i politiken? Siw Wittgren-Ahl, Kerstin Billmark 
 Ledamöter Seniorutskottet 
 
Motioner 
Utskottet ställde sig bakom motionen om benskörhet och interpellation om tillgänglighet inom 
närsjukvården som Ann-Christine Andersson tog fram. 
  
Debattartiklar 
Utskottet diskuterade en debattartikel om besparingar inom vården där äldre drabbas. Debattartikeln 
kom in i GP och en liknande artikel i GT. 

https://nam02.safelinks.protection.outlook.com/?url=http%3A%2F%2Fb.la&data=02%7C01%7C%7Cc760b5fce881441799cf08d568078868%7C84df9e7fe9f640afb435aaaaaaaaaaaa%7C1%7C0%7C636529303912464453&sdata=2yTUvNygcGPv8Hg7vTgKW%2FAr252rohQg4962YJVNcfI%3D&reserved=0
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5.1.11 Kyrkopolitiska utskottet  

Kyrkopolitiska utskottet har bestått av Ann-Marie Eriksson, Bengt Arne Reinholdsson, Lars-Ola 

Dahlqvist, Sara Waldenfors, Jesper Eneroth, Carina Ring ombudsman  

Utskottet har under året arbetat med kyrkovalet och glädjande gick vi fram i kyrkovalet. 

Det har varit ett stort arbete med att ta fram våra valsedlar och sjösätta den nya organisationen där det 

bildas nio lokala KPU som följer kyrkans nya organisation. Mycket tid har också gått åt till att planera 

inför kyrkovalet 2017, förbereda kandidater med kandidatträffar. 

5.1.12 Tankeverksamheten inom arbetarrörelsen i Göteborg  

Tankeverksamheten gav under året ut tre rapporter: ”150 år av feminism – från kvinnosak till 

jämställdhetspolitik” av Ann-Marie Ljungberg, Johan Lönnroth och Jimmy Sand, ”Global värld - 

gemensam färd?” av Åke Magnusson och Anders Nilsson, och ”Är det möjligt att nå 

arbetslöshetsmålet? En starkare ekonomisk politik är nödvändig” av Stefan Carlén och Christer 

Persson.  

Anders Nilsson har dragit sig tillbaka från verksamheten och två nya medarbetare har tillkommit: Ann-

Marie Ljungberg och Jimmy Sand. 

5.1.13 Ernst Wigforss stipendiefond  

Styrelse 
Anna Johansson, ordförande, Mikael Hansson, vice ordförande, Leif Andersson, kassör 
Jonathan Pasic, ledamot och Eva Olofsson, sekreterare 
 
Ernst Wigforss stipendiet delades ut på partidistriktets distriktsårskongress den 27 mars och delades av 

två stipendiater. Aylin Fazelian, S-kvinnor som erhöll ett stipendium på 5 000 kronor för en fältresa till 

Kina, där hon forskade kring Uiguriska kvinnors situation. Samt Elin Fondén, GSHF som erhöll 5 000 

kronor för forskningsstudier i Mexiko hur män respektive kvinnor upplever om de kan påverka globala 

processer. 

5.1.14 Partisamarbete 

Partidistriktet har under perioden varit representerat i partiets VU (Anna Johansson), partistyrelsen 

(Ann-Sofie Hermansson) och 26-manna (Eva-Marie Rasmusson). Göteborgs bänksamordnare (Mattias 

Jonsson) leder den västsvenska riksdagsgruppen. Partidistriktet har även varit representerat i 

Västsvenska styrelsen och i dess beredningsutskott. 

Partidistriktet anordnade ingen egen aktivitet i Almedalen men var på plats. Olika aktiviteter 

samordnades genom bl. a en Facebook grupp, Göteborgspolitikers aktiviteter listades och 

kommunikationsinsatser på plats genomfördes. 

5.1.15 Förtroendevalda beslutsfattare 

Under året har möten regelbundet genomförts med partidistriktets heltidspolitiker (Göteborgsgruppen). 

Under året har mötena utvecklats till att delvis ha tematisk form utifrån dagsaktuella politiska frågor. 

Distriktsstyrelsen har varit inbjuden till mötena, med syfte att korta beslutsvägarna och stärka 

organisationen. Partidistriktet har både formellt och informellt täta kontakter med de båda 

fullmäktigegrupperna, bl. a genom att de är representerade i styrelsen. 

5.1.16 Kretsråd 

Kretsrådet består av de tio kretsordförandena och har haft två möten under året där olika 

samordningsinsatser kring bland annat utåtriktade kampanjer och medlemsvärvning diskuterats. 

Kretsrådet har en nyckelfunktion när det gäller att samordna områdesföreningarna i partidistriktet. 
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5.1.17 Samordning av kommunikation – mediegruppen 

Detta arbete sker genom en god kontakt mellan de olika politiska nivåerna och blir som tydligast i de 

veckomöten med mediegruppen (där de olika nivåerna och LO finns representerade). Här koordineras 

utspel, debattartiklar och intern kommunikation. Ett viktigt arbetsverktyg är mediabevakningstjänsten 

Retriever och mediegruppens Facebookgrupp där snabb kommunikation är möjlig. 

5.2 Redovisning motioner 

Distriktårskongressen 2017 beslutade att motionshantering fortsättningsvis ska ske på höstkongressen. 

Detta innebär att nästa återrapportering kommer att ske till den kommande höstkongressen den 20-21 

oktober 2018. 

5.3 Ny tid 

I mars 2017 kom det sista numret av Ny Tid ut. För denna gången är bäst att tillägga med vetskap om 

hur utgivningen av Ny Tid har kommit och gått genom åren. Utgivningen av Ny Tid som en edition för 

Göteborgsområdet av Aktuellt i Politiken startade i november 2006. Under dessa över tio år har Ny Tid 

haft sin redaktion på partidistriktets expedition. Partidistriktets insatser i form av att ställa arbetsplatser 

till förfogande och många andra samarbeten för att värva prenumeranter har varit mycket viktiga för 

utgivningen.  

Beslutet att lägga ner Ny Tid och säga upp de två journalisterna som arbetat på Ny Tids redaktion togs i 

början av 2017 av styrelsen för AiP Media Produktion AB. Några möjligheter att med hjälp av lokala 

initiativ rädda kvar utgivningen gavs inte. Bolagsstyrelsen ansåg att beslutet att lägga ner Ny Tid och 

systertidningen Stockholms Tidningen varv ett strategiskt beslut i en tid då osäkerheten var stor om det 

framtida presstödet och av att det fanns ett omfattande behov av att omställning till digital publicering. 

Men självklart spelade det också in i beslutet att bolagets samtliga tre tidningar, Aktuellt i Politiken, 

Stockholms Tidningen och Ny Tid under flera år tappat prenumeranter och därmed intäkter i form av 

presstöd och prenumerationer.  

I augusti slutade den siste journalisten sin anställning på Ny Tid. De personer som prenumererade på 

Ny Tid vid nedläggningen fick i stället en prenumeration på Aktuellt i Politiken under den kvarvarande 

prenumerationstiden. Arbetet med att kommentera GPs ledarsida, som hade skötts från Ny Tids 

redaktion, under namnet Fyrvaktaren övertogs i augusti av Tankeverksamheten inom arbetarrörelsen i 

Göteborg.  

Socialdemokraterna i Göteborg vill tacka för det samarbete som varit med AiP Media under över tio års 

tid. Det har gjort det möjligt att bredda nyhetsbevakningen, ha en socialdemokratisk medieröst och fylla 

ett behov av nyhetsrapportering inom arbetarrörelsen i Göteborgsområdet. 
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Så lägger vi ännu ett händelserikt verksamhetsår bakom oss och går in i ödesvalåret 2018. 

Så här i ingången av valrörelsen kan vi konstatera att väldigt mycket i Göteborg går åt rätt håll. 

Arbetslösheten är lägre än i Stockholm, försörjningsstödet har minskat dramatiskt, det byggs bostäder 

på en nivå vi inte sett sedan miljonprogrammets dagar och de samlade insatserna mot den organiserade 

brottsligheten har gett resultat. Men vi kan inte slå oss till ro. Fortfarande är alltför många göteborgare 

arbetslösa, fortfarande är bostadsbristen ett stort problem och i spåren av skjutningar och 

narkotikahandel hotas tryggheten och sammanhållningen i vår stad. 

Vi kan också konstatera att bilden av vår stad inte motsvarar den faktiska utvecklingen och att 

göteborgarna inte i tillräcklig utsträckning vet vad vi åstadkommit eller vilka åtgärder vi vill genomföra 

om vi får fortsatt förtroende. Tiden fram till valet måste därför ägnas åt att upplysa väljarna om vad 

som händer, vad som står på spel och hur alternativen ser ut. Samtalskampanjer där vi fokuserar på 

väljarnas viktigaste frågor och möter dem som behöver övertygas kommer att avlösa varandra och ge 

oss det bästa möjliga läget för valseger. 

Några händelser och tendenser från det gångna året vill styrelsen i det här slutordet särskilt lyfta fram.  

Det första är partikongressen, som även denna gång hölls i Göteborg, under temat Trygghet i en ny tid. 

Med terrordådet på Drottninggatan i Stockholm som ägde rum dagen innan kongressens start blev 

inramningen en annan än vi tänkt oss, men det kändes också än viktigare att genomföra kongressen 

som planerat och att markera att terrorism aldrig kan hindra oss från att leva som vi vill. Som 

demokratisk folkrörelse har vi också ett särskilt ansvar att upprätthålla det demokratiska samtalet och 

inte ge vika för hot eller terror. 

Som vanligt kunde vi med stolthet konstatera att våra volontärer bidrog till att kongressen kunde 

genomföras med både hög säkerhet och gott humör. Den göteborgska kongressdelegationen var (också 

som vanligt) framgångsrik och många kloka, viktiga beslut fattades. Beslut som nu ligger till grund för 

det fortsatta samhällsbygget och en valrörelse där vi kan möta väljarna med gott självförtroende och 

många både genomförda och planerade reformer, såväl på nationell som regional och lokal nivå. 

Det andra är kyrkovalrörelsen som måste betraktas som en stor framgång för oss socialdemokrater. Vi 

hade ovanligt hög aktivitet bland våra föreningar och medlemmar, och vårt värderingsbaserade budskap 

kändes både rätt och lätt att kommunicera. Efter valframgången kan vi nu på alla nivåer bidra till att 

kyrkan fortsätter vara en modern, öppen och humanistisk folkkyrka, vilket i denna populismens och 

intoleransens tid känns viktigare än på länge. 

Det tredje är mobiliseringen i samband med NMR:s demonstration i september. Vi var många, både 

socialdemokrater och många andra, som visade vår avsky mot nazismen och under värdiga former 

manifesterade för öppenhet och människors lika värde. Vår KSO Ann-Sofie ”Soffan” Hermansson gav 

röst åt vår gemensamma hållning: de är inte välkomna i vår stad! Och SSU:s kärleksfestival erbjöd ett 

sätt att långt bort från kravallstaket och nazister ta ställning och blev också en välbesökt tillställning. 

Vi lever i en tid där osäkerhet och otrygghet griper om sig och skapar avstånd och misstro mellan 

människor. En tid där länder i vår omedelbara närhet ger sig på grundläggande demokratiska värden 

och institutioner. En tid där lögner, halvsanningar, rykten och spekulationer får samma tyngd som 

fakta.  
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Men därmed också en tid som behöver en stark socialdemokrati. En rörelse som aldrig tvekar på att 

försvara värden som människors lika värde, jämlikhet och solidaritet. En rörelse som alltid förmått 

vända problem till möjligheter och som alltid har ansiktet vänt mot en ljusare framtid. 

Det fjärde är därför vår medlemsutveckling. Vi är en fantastisk organisation, med fantastiska 

medlemmar och oändliga möjligheter att förändra samhället. Att vara medlem i vårt parti är att ta 

ansvar för vår gemensamma framtid, men också en möjlighet att själv växa som människa, att finnas i 

ett sammanhang där vi lär oss av varandra och tillsammans tar oss steg mot steg mot målet om det 

goda samhället där alla bidrar och alla får del. 

Men idag erbjuder vi för få människor utanför vårt parti att bli en del av denna fantastiska rörelse. Det 

är för få som får frågan om att bli medlem och för få som ges möjlighet att genom oss förverkliga sina 

bästa stämningars längtan. En folkrörelse behöver två saker: rörelse och folk. För att leva upp till 

epitetet måste vi därför ständigt förändras, men också ständigt sträva efter att bli fler. 

Nu går vi in i valåret 2018. Vi ska knacka på tusentals dörrar och föra tusen och tusen samtal med 

göteborgarna om varför vi socialdemokrater ska få fortsatt förtroende. Då kommer det också ges 

tusentals tillfällen att ställa frågan: vill inte du också vara med?  

Styrelsen tackar medlemmar och personal för alla goda insatser under året som gått och ser fram emot 

ett hårt men roligt arbete under året som kommer, ett hårt arbete som kommer att belönas med fler 

medlemmar, en starkare socialdemokrati och valseger i såväl riket som regionen och kommunen! 

Nu kör vi! 

 

För styrelsen, Anna Johansson  
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6.1 Styrelsens underskrift 

  

  

  

Anna Johannson                               Mattias Jonsson               Ann-Sofie Hermansson 

  

  

  

Mats Arnsmar                                    Amalia Pedersen                          Robert Hammarstrand 

  

  

  

Alma Handzar                                    Håkan Linnarsson                         Ullakarin Näslund 

  

  

 

Rikard Ledin                               Anna Skarsjö                                  Jahja Zeqiraj 

  

 

  

Jan Nilsson 
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Styrelsen för Socialdemokraterna i Göteborg får härmed avge årsredovisning för räkenskapsåret 

2017. 

Förvaltningsberättelse 

 

Resultat och ställning 

 

Flerårsöversikt 

 

Allmänna förutsättningar 

 
 

2017 

 
 

2016 

 
 

2015 

Resultat (tkr) 

Verksamhetens intäkter 

 
13 679 

 
12 809 

 
12 887 

Verksamhetens kostnader -15 162 -12 920 -13 328 

Verksamhetens resultat -1 483 -111 -441 

Resultat från finansiella investeringar 2 500 2 500 2 500 

Årets resultat 517 0 0 

Ekonomisk ställning 
   

 

Definitioner 

Eget kapital - Företagets nettotillgångar, dvs skillnaden mellan tillgångar och skulder. 

 

 

Föreningens resultat och ställning i övrigt framgår av efterföljande resultat- och balansräkning med 

tilläggsupplysningar. 
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Resultaträkning                                                          Not 2017 2016 

    

 

Föreningens intäkter 
Medlemsavgifter 

 

 

1 

 
 

0 

 
 

155 461 

Anslag & övriga intäkter 2 2 745 727 2 491 413 

Partistöd 3 10 067 477 9 781 285 

Diverse försäljning  433 962 267 888 

Övriga verksamhetsintäkter  431 806 112 827 

Summa föreningens intäkter  13 678 972 12 808 874 

Föreningens kostnader 

Kostnader för varor, material och vissa köpta 

   

tjänster  -1 114 -7 500 

Övriga externa kostnader 4 -7 713 069 -5 721 593 

Personalkostnader 5 -7 300 912 -7 069 124 

Avskrivningar och nedskrivningar  -146 592 -121 586 

Summa verksamhetskostnader  -15 161 687 -12 919 803 

Verksamhetsresultat 
 

-1 482 715 -110 929 

Resultat från finansiella poster 
Resultat från övriga värdepapper och fordringar 

   

som är anläggningstillgångar  2 500 000 2 500 000 

Övriga ränteintäkter och liknande resultatposter  224 853 

Räntekostnader och liknande resultatposter  -89 -423 

Summa resultat från finansiella poster  2 500 135 2 500 430 

Resultat efter finansiella poster 
 

1 017 420 2 389 501 

Bokslutsdispositioner 6 -500 000 -2 389 499 

    

Årets resultat 
 

517 420 0 
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TILLGÅNGAR    

Anläggningstillgångar 
   

Materiella anläggningstillgångar 

Inventarier 

 
7 

 
510 778 

 
327 354 

Finansiella anläggningstillgångar 
Andelar i intresseföreningar 

 
8 

 
11 001 

 
11 001 

Andra långfristiga värdepappersinnehav  6 407 828 807 607 

Summa finansiella anläggningstillgångar  6 418 829 818 608 

 

Summa anläggningstillgångar 

  

6 929 607 

 

1 145 962 

Omsättningstillgångar 
   

Varulager m m 

Handelsvaror 

  
0 

 
5 000 

Kortfristiga fordringar 
Kundfordringar 

  
367 853 

 
365 282 

Aktuella skattefordringar  186 065 202 980 

Övriga fordringar  280 338 12 791 

Förutbetalda kostnader och upplupna intäkter  327 845 438 327 

Summa kortfristiga fordringar  1 162 101 1 019 380 

Kassa och bank 
 

2 735 944 7 075 643 

Summa omsättningstillgångar  3 898 045 8 100 023 

SUMMA TILLGÅNGAR 
 

10 827 652 9 245 985 
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EGET KAPITAL OCH SKULDER  

Eget kapital 
Årets resultat 

 
517 420 

 
0 

Balanserat kapital 3 749 925 3 749 925 

Ändamålsbestämda medel 4 307 832 3 806 832 

Summa eget kapital 8 575 177 7 556 757 

Kortfristiga skulder 

Leverantörsskulder 

 
686 635 

 
506 420 

Aktuella skatteskulder 0 16 915 

Övriga skulder 694 034 435 287 

Upplupna kostnader och förutbetalda intäkter 871 806 730 606 

Summa kortfristiga skulder 2 252 475 1 689 228 

SUMMA EGET KAPITAL OCH SKULDER 10 827 652 9 245 985 
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Noter 

Not 1 Redovisnings- och värderingsprinciper 

 

Allmänna upplysningar 

Årsredovisningen har upprättats enligt årsredovisningslagen och Bokföringsnämndens allmänna råd. 

 

Fordringar har upptagits till de belopp varmed de beräknas inflyta. 

 

Övriga tillgångar och skulder har upptagits till anskaffningsvärden där inget annat anges. 

Redovisningsprinciperna är oförändrade jämfört med föregående år. 

Intäktsredovisning 

Intäkter redovisas till det verkliga värde av vad som erhållits eller kommer att erhållas. 

 

Medlemsavgifter 

Medlemsavgifterna från Partistyrelsen har tidigare intäktsförts som en direkt tillgång. Då dessa i 

verkligheten till största delen tillhör föreningarna och kretsarna förs de från nu och framöver på ett 

skuldkonto. När föreningar och kretsar fått sin del förs resterande tillbaka som en direkt intäkt 

 

Anläggningstillgångar 

Immateriella och materiella anläggningstillgångar redovisas till anskaffningsvärde minskat med 
ackumulerade avskrivningar enligt plan och eventuella nedskrivningar. 
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Not 2 Anslag & övriga intäkter 

 

 2017 2016 

Anslagen & övriga intäkter fördelar sig enligt 
  

följande: 

Anslag Kommunal Väst & IF Metall Göteborg 
 

1 200 000 
 

1 200 000 

Valkretsstöd 588 500 599 000 

Övriga intäkter 491 683 258 851 

Kansliintäkter 465 544 433 562 

Summa 2 745 727 2 491 413 

 

 

Not 3 Partistöd 

 
 

Stöden fördelar sig enligt följande: 

2017 2016 

Regionalt Partistöd 3 915 533 3 756 485 

Kommunalt Partistöd 6 092 800 6 024 800 

Regionala utvecklingsmedel 59 144 0 

Summa 10 067 477 9 781 285 

 

 
Not 4 Övriga externa kostnader 

 
 

2017 

 
 

2016 

 
Lokalkostnader 

 
1 619 318 

 
1 332 763 

Hyra/Leasing anläggningstillgångar 915 089 576 640 

Förbrukningsinventarier 84 735 40 627 

Reparationer och underhåll 5 320 415 

Transportkostnader 0 7 448 

Reskostnader 368 301 313 172 

Informationskostnader 1 256 848 399 302 

Konferenskostnader 1 511 558 1 077 253 

Kontorsmaterial, tidningar, tidskrifter, facklitteratur 404 246 343 505 

Telefon & datakommunikation 123 183 131 549 

Postbefordran 250 959 168 582 

Gåvor, uppvaktningar 49 141 73 386 

Externa tjänster 262 348 340 646 

Förvaltningskostnader 13 819 82 836 

Anslag 718 289 678 931 

Övriga kostnader 129 915 127 894 

Summa övriga externa kostnader 7 713 069 5 694 949 
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Not 5 Anställda och personalkostnader 

2017   2016 

 

Medelantalet anställda 

Sverige  9,5 (6,5)  9 (6) 

Inom parentes anges medelantalet kvinnor. 

 

Löner och andra ersättningar samt sociala kostnader 

inklusive pensionskostnader 
Löner och andra ersättningar 

 
 

5 360 716 

 
 

5 119 698 

Sociala kostnader och pensionskostnader 1 940 196 1 949 426 

(varav pensionskostnader) (372 369) (482 677) 

Totala löner, andra ersättningar, sociala kostnader   

och pensionskostnader 7 300 912 7 069 124 

 

I medelantalet anställda ingår inte anställda som uppburit ersättning som understiger ett halvt 
prisbasbelopp. 
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Not 6 Bokslutsdispositioner 

Avs till Valfonden enl 2017 års budget om 500 000kr 

2017  2016 

 

Övriga bokslutsdispositioner -500 000 -2 

389 499 

             -500 000 -2 389 499 

 

Not 7 Inventarier  

 

2017-12-31 

 

2016-12-31 

Ingående anskaffningsvärden 884 349 627 448 

Inköp 330 016 256 901 

Utgående ackumulerade anskaffningsvärden 1 214 365 884 349 

 
Netto anskaffningsvärde 

 

1 214 365 

 

884 349 

Ingående avskrivningar -556 995 -435 409 

Årets avskrivningar -146 592 -121 586 

Utgående ackumulerade avskrivningar -703 587 -556 995 

Utgående redovisat värde 510 778 327 354 

 
Not 8 Andelar i intresseföreningar 

 
 

2017 

 
 

2016 

Ingående anskaffningsvärden 11 001 11 001 

   

Riksbyggen lokalförening – 10 st 

Hammarkullens Folkets Hus – 5 st 

Backa Folkets Hus – 10 st 

Vingen Kulturhuset i Torslanda – 10 st 

Aktier-Förvaltnings AB Järntorgskvarteret – 47 000 

Folkets Hus Göteborg – 5 st
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 Socialdemokraterna i Göteborg, org.nr 857200-0639 

2017-01-01 – 2017-12-31 

 

Vi har granskat årsbokslutet och räkenskaperna samt styrelsens förvaltning för 

Socialdemokraterna i Göteborg för år 2017. Det är styrelsen som har ansvaret för 

räkenskapshandlingarna och förvaltningen på grundval av vår revision. 

 

Revisionen har utförts i enlighet med god revisionssed i Sverige. Det innebär att vi planerat och 

genomfört revisionen för att i rimlig grad försäkra oss om att årsbokslutet inte innehåller 

väsentliga fel. I en revision ingår att pröva redovisningsprinciperna och styrelsens tillämpning av 

dem samt att bedöma den samlade informationen i årsbokslutet. 

 

Vi har granskat väsentliga beslut, åtgärder och förhållanden i Socialdemokraterna i Göteborg för 

att kunna bedöma om någon styrelseledamot har handlat i strid mot Socialdemokraterna i 

Göteborgs stadgar. Vi anser att vår revision ger oss rimlig grund för våra uttalanden nedan. 

 

Årsbokslutet har upprättats i enlighet med årsredovisningslagen. 

Vi tillstyrker att årsmötet fastställer resultat- och balansräkningen och beviljar styrelsens 

ledamöter ansvarsfrihet för räkenskapsåret 2017. 

 

 

Göteborg den 26 februari 2018 

 

 

 

 

Torbjörn Rigemar Britt-Marie Törngren Joakim Hagberg 
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9.1 Kommunfullmäktigegruppen 

Fullmäktigegruppens sammansättning under verksamhetsåret 2017 

Göteborg, Hisingen                   
Saida Hussein                                                           Jonas Attenius 
Johan Nyhus                                                             Eva-Lena Fransson 
Marina Johansson                                                  Håkan Hallengren 
Jahja Zeqiraj    
Lena Malm       
Tord Karlsson  
Göteborg, Öster                          
Admir Ramadanovic                                              Cristian Delgado 
Ali Moeeni                                                                Svetlana Lucic 
Cecilia Dalman Eek                                                 Daniel Havdelin 
Roshan Yigit     
Reger Shafik     
Alma Handzar  
Ann-Marie Linnarsson Palm 
Göteborg, Centrum                    
Robert Hammarstrand                                         Amalia Rud Pedersen 
Ingrid Andreae                                                        Johannes Hulter 
Aslan Akbas     
Göteborg, Väster                        
Sofi Bringsoniou                                                      Staffan Lindström 
Mats Arnsmar                                                          Camilla Widman 
Mariya Voyvodova                     
Endrick Schubert                         

Fullmäktigegruppens styrelse 
Ordförande Ann-Sofie Hermansson, från januari till och med april var Ingrid Andrén 
sekreterare, den 1 maj övertogs uppdraget av Moa-Lisa Fransson. I fullmäktiges presidium har 
gruppen varit representerad av Lena Malm som tjänstgjort som ordförande. 

 
Fullmäktigegruppens möten 
Fullmäktigegruppen har haft 9 st protokollförda möten. 2017-01-23, 2017-02-20, 2017-03-13, 
2017-05-13, 2017-06-12, 2017-09-11, 2017-10-16, 2017-12-04 

Det har också genomförts en strategikonferens den 10-11 mars, där vi diskuterade budgetfrågor. 

9.2 Regionfullmäktigegruppen 

Den socialdemokratiska regionfullmäktigegruppen lämnar härmed sin verksamhetsberättelse för 
verksamhetsåret 2017. 

Medlemmar i regionfullmäktigegruppen är samtliga socialdemokratiska ledamöter och ersättare i 
regionfullmäktige samt gruppledare i nämnder och styrelser. Fullmäktigegruppen består av ca 90 
personer och har jämn könsfördelning bland både de ordinarie och bland ersättarna.  
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Gruppstyrelsen 

Gruppstyrelsen har under året haft 8 sammanträden. Dessa styrelsemöten har i de flesta fall skett 

i anslutning till gruppmöten inför regionfullmäktige, samt ett planeringsmöte vid årets början. 

Följande ledamöter har ingått i styrelsen: Per Tenggren (ordförande), Mikael Mellby, Hanne 

Jensen, Janette Olsson (fram till oktober), Christer Ahlén (från och med oktober), Linnea Wall, 

Ann-Christine Andersson, Helén Eliasson, Bijan Zainali. 

S-kansliet  

S-kansliet arbetar för regionstyrelsegruppen och för de förtroendevalda i regionfullmäktige. 

Kansliet har medverkat vid utformandet av oppositionsplattform och budgetförslag. Dessutom 

har kansliet medverkat till att ta fram underlag, informationsmaterial och program till 

gruppmöten. 

Under året har det varit vissa personalförändringar på det socialdemokratiska kansliet i 

Vänersborg. Följande personer varit anställda på S-kansliet: Bijan Zainali, Louise Åsenfors, 

Jesper Blomqvist, Agnetha Andersson, Karolina Roughton, samt Moez Dahrsani (start 

september). 

S-Kansliet sänder ut nyhetsbrev samt är aktivt på sociala medier i syfte att förbättra 

informationen till RF-gruppen, andra partimedlemmar men även externt. I enlighet med tidigare 

beslut på årsmötet upprättas protokoll från gruppstyrelsen samt anteckningar från RF-gruppens 

möten vilka sänds ut till hela gruppen. 

Regionråd 

Regionråden under året har varit: Helén Eliasson, Karin Engdahl, Alex Bergström, Håkan 

Linnarsson och Lena Hult.  

Ersättare i regionstyrelsen 

Regionrådsersättarna under året har varit: Lena Malm, Claes Redberg. Anne-Charlotte Karlsson, 

Jim Aleberg. Patrik Karlsson lämnade sitt uppdrag som ersättare i regionstyrelsen den 19/9 och 

ersattes då av Janette Olsson.  

Fullmäktigegruppens möten 2017 

Fullmäktigegruppen har haft 8 möten under året: Dessa har oftast legat i anslutning till 

regionfullmäktiges möten. Gruppmötet i mars var en extra heldag, och i augusti var det 

tvådagarsmöte.  

Förutom behandling av regionfullmäktigelistan har följande frågor behandlats vid 

regionfullmäktigegruppens möten under året: 

• Januari: Tjänstemännen från Västra Götalandsregionen presenterar sitt kunskapsunderlag 

inför budgetarbete. Gruppen diskuterade också arbetet med handlingsprogrammet och hur 

processen under våren skulle se ut.  

• Mars: Fortsatt arbete kring upplägget för budgetprocessen. Bijan Zainali redogör för det 

ekonomiska läget i regionen. Grupparbete om de olika politikområdena görs, där alla är 

med och får chans att diskutera samtliga frågor i cirkulerande bikupediskussioner.  
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• April: Tjänstemännen från Västra Götalandsregionen presenterar vårdplatssituationen i 

regionen, och hur vårdplatser hänger ihop med patientsäkerhet. Helen Eliasson avrundar 

diskussionen och redogör kort kring vår egen vårdplatsrapport. Även fortsatt arbete med 

budget.  

• Maj: Helen inleder en diskussion om det aktuella läget inför valet, samt förvalsstrategin 

inför valet 2018. Strategiska utgångspunkter och utvecklingen i vår omvärld påverkar 

opinionen och vilket fokus valrörelsen får. Max Falk, infrastrukturstrateg på trafikverket i 

Västra Götaland, är inbjuden för att prata om revidering av den nationella och regionala 

infrastrukturplanen, och dess koppling till Sverigeförhandlingarna. 

• Augusti: John Zanchi, opinionsanalytiker hos partistyrelsen, presenterar partiets 

förvalsstrategi samt det aktuella opinionsläget. Regionfullmäktigegruppen ges en kort 

presentation av det ekonomiska läget inför kommande statsbudget och inför valåret. Helen 

Eliasson gör en redogörelse av översynen av den politiska organisationen. I arbetet med 

den politiska organisationen har arbetet pågått under en längre tid, med intervjuer och 

enkäter, samt en styrgrupp och samarbete med Göteborgs universitet och Högskolan i 

Borås. Gruppen fortsätter även diskussioner kring innehåll i handlingsprogrammet. 

Gruppen får information om, och diskuterar västtrafiks nya prissortiment.  

• September: Kerstin Brunnström ger sin bild av läget inom psykiatrin i västra 

götalandsregionen utifrån psykiatriberedningens perspektiv. Cecilia Dalman-Eek håller ett 

pass för att få gruppen att bli aktiva och känna sig trygga i att använda sociala medier. 

Henrik Johansson från Kommunal tillsammans med Oscar Taxén redogör för kommunals 

syn på upphandlingar i offentlig sektor. Christin Slättmyr lyfter frågan angående barn med 

neuropsykiatriska sjukdomar och delar med sig utav sin frustration kring arbetet med 

denna patientgrupp.  

• Oktober: Ann-Sofi Lodin och Ann Söderström är inbjudna att presentera de utpekade 

prioriterade områdena som arbetas med inom hälso- och sjukvården. Ann-Sofi går också 

igenom regionens delårsrapport. Jörgen Hansson presenterar avdelningen för folkhälsa och 

deras uppdrag.  

• November: Roger Molin från SKL redogör för sina spaningar och talar om de utmaningar 

som finns inom hälso- och sjukvården, främst för de äldre multisjuka och kroniker. Max 

Falk och Lars Hilleström presenterar regionens arbete med kollektivtrafik i 

storstadsområdet i och runt Göteborg dels kopplat till sverigeförhandlingen. 

Sverigeförhandlingen kopplar också satsningar inom kollektivtrafiken till bostadsbyggande 

vilket blir relevant utifrån regionens ansvar för regionalt tillväxtarbete. Arbetet inleds med 

nästa års budget där Per redogör för diskussionerna inom grupparbetena som ska hållas. 

Helen inleder gruppernas diskussioner med att blicka tillbaka på de budgetar som vi lagt 

under mandatperioden. 

Interpellationer, motioner och enkla frågor 

Under 2017 har vår regionfullmäktigeledamöter deltagit aktivt i debatter. Från vår 

socialdemokratiska grupp lämnades under året in 6 st interpellationer, 16 st motioner, samt 

ställde 22 enkla frågor 
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9.3 Riksdagsbänken 

Under 2017 hade Göteborgs riksdagsledamöter följande uppdrag kopplade till sina 
riksdagsuppdrag: Anna Johansson var fram tills 27 juli statsråd och från 22 september ledamot i 
skatteutskottet. Mattias Jonsson var ledamot i näringsutskottet, suppleant i justitieutskottet, 
suppleant i trafikutskottet, ersättare i riksdagsstyrelsen samt ledamot i Landsbygdskommittén. 
Gunilla Carlsson var vice ordförande och gruppledare för kulturutskottet, ledamot av 
krigsdelegationen, ledamot av den socialdemokratiska riksdagsgruppstyrelsen och ledamot av 
förvaltningsstiftelsen för SR, SVT och UR. Johan Büser var ledamot i miljö- och 
jordbruksutskott, ledamot av EU-nämnden, suppleant i försvarsutskottet och ledamot i 
Naturvårdsverkets insynsråd. Shadiye Heydari var fram tills 27 juli statsrådsersättande 
riksdagsledamot och suppleant i civilutskottet, suppleant i utrikesutskottet och ersättare i 
styrelsen för stiftelsen Riksbankens Jubileumsfond. 
  
De göteborgska riksdagsledamöterna har tillsammans skrivit 28 motioner om bl a lagen om hets 
mot folkgrupp, säkrare anställningsavtal, modernare järnväg mellan Göteborg och Borås, 
farledsfördjupning i Göteborgs hamn, socialtjänstens ansvar för skolsituationen, fler bostäder 
och tekniska innovationer inom offentlig sektor. 
 
Under den socialdemokratiskt ledda regeringen har Sverige bytt riktning. Fler än 250 000 i arbete 
och arbetslösheten sjunker, vi har börjat reparera välfärden och ökad jämlikheten med sänkt 
pensionärskatt och höjda barnbidrag. Vi har tagit krafttag mot brottsligheten och börjat bygga 
upp 
polisen igen. Vidare har vi stramat upp migrationspolitiken och påbörjat upprustningen av 
försvaret och stärkt Sveriges röst i världen. 
 
Den politiska debatten under 2018 kommer att handla om att Sverige behöver vara tryggt i en ny 
tid och att vi är starkare när vi håller ihop. För det behöver den svenska modellen utvecklas, inte 
avvecklas. Det förutsätter för det första att vi har ordning på jobben så att alla som kan jobba har 
ett arbete att gå till. För det andra en trygg välfärd där alla barn får en god start i livet och att 
sjukvården finns efter behov. För det tredje att alla känner trygghet där lag och ordning 
respekteras och alla har schyssta villkor på jobbet. För det fjärde förutsätter det en reglerad 
invandring och snabb jobbetablering för våra nya svenskar. Det är så den nationella politiken 
bidrar till att skapa det nya jämlika Göteborg. 
 

9.4  Kyrkofullmäktigegruppen  
 

Kyrkofullmäktigegruppen i Göteborgs kyrkliga samfällighet 

Vid årets ingång bestod fullmäktigegruppen av 17 ledamöter och 9 ersättare. 

Ordinarie ledamöter var: Kerstin Alnebratt (avgått) Marianne Bengtson, Lars Bergman, Inger 

Blixt , Lars-Ola Dahlquist, Ann-Marie Ericson, Berit Fredholm, Annika Jansson, Jens Lindström, 

Rita  Mäkelä, Monica Paulusson, Per-Ove Persson, Bengt-Arne Reinholdson, Dennis Schanz, 

Jonas Sjödin, Lilian Stenvall, Åsa Ståhl, Lennart Söderberg och Gazali Sörensen. 

Ersättare var: Sofia Arvidsson,  Ulf Granat, Eric Insuhlan (avgått under året) Lillemor Järvhäll, 

Hans Nilsson, Anton Palfi, Birgitta Papastefanou, Eva Marianne Skånsberg. 

Fullmäktigegruppens ordförande har varit Ann-Marie Ericson som också varit gruppledare. 

Lilian Stenvall har varit fullmäktiges 2:e vice ordf. 

 

Indelningsdelegerade för begravningsverksamheten i Göteborg 

Ledamöter: Reino Kedegård vice ordf, Lennart Söderberg, Bengt-Arne Reinholdson, Fredrik 
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Ylander, Sven Wennberg, Ann-Marie Ericson 

Ersättare: Rolf Andersson, Roland Fredholm, Marie Blomstrand, Eric Insuhlan, Annika Odmyr 

 

Representation i nämnder och utskott 

Kyrkonämnden (samfällighetens styrelse)  

Ledamöter vid årets ingång: : Kerstin Alnebratt har avgått och ersatts av Jens Lindström, Lars-

Ola Dahlquist och Ann-Marie Ericson(2:e vice ordf.). 

Ersättare har varit: Annika Jansson blivit ledamot och ny ersättare Marie Blomstrand 

Kyrkogårdsstyrelsen: 

Bengt-Arne Reinholdsson (ordf.) Eva-Lena Fransson 

Ersättare: Per-Ove Persson 

Göteborgs indelningsstyrelse för begravningsverksamheten 

Bengt-Arne Reinholdsson 1:e vice ordf, Ann-Marie Ericson 

Fastighetsutskottet: Lilian Stenvall och Sonja Karlsson 

Informationsutskottet: Jens Lindström (ordf.) och Karin Grenberg Gelotte 

Kulturrådet: Annika Jansson 

Miljörådet: Marianne Bengtson, Karin Greenberg Gelotte 

Valnämnden: Lars-Ola Dahlquist 

Styrelsen för stiftelsen Kyrkans Familjerådgivning: Marianne Bengtsson, Rita  Mäkelä 

Kyrkans Jourtjänst: Dennis Schanz( ordf.) och Berit Fredholm(ersättare) 

Kyrkofullmäktigegruppens verksamhet 

Inför kyrkofullmäktiges sammanträden den 13 mars, 7 juni, och 27 november har gruppmöte 

hållits. Vid gruppmötena har behandlats dels de ärenden som skall behandlas av fullmäktige, dels 

rapporter från nämnder, utskott, råd och Kyrkans familjerådgivning och Kyrkans jourtjänst. Vid 

ett flertal tillfällen har också samtal förts om den förändrade organisationen i Göteborg till följd 

av stiftsstyrelsen beslut att dela in staden i 9 ekonomiska enheter (6 pastorat och 3 församlingar). 

Detta forum har gett möjlighet att inspirera och informera varann om kyrkovalsarbetet. 

Avvecklingen av Göteborgs kyrkliga samfällighet skall vara klar vid 2017 års utgång eftersom den 

nya organisationen träder i kraft 1 januari 2018. Arbetet med att minimera skadorna av denna 

uppdelning, inte minst för att säkerställa de diakonala verksamheternas fortsatta viktiga arbete. 

Kyrkostyrelsen har fattat beslut om att en begravningssamfällighet får bildas, vilket möjliggör en 

fortsatt sammanhållen begravningsverksamhet i Göteborg. Förberedande arbete för införandet 

av nya organisationen har varit en viktig fråga. 

10.1  SSU-distriktet 

2017 har varit ett händelserikt år för SSU-distriktet. Distriktet har till geografin minskat då 
kommunerna Mölndal, Härryda, Partille och Öckerö överlåtits till det nybildade SSU-distriktet 
Göteborgsområdet. 2017 fyllde SSU 100 år, och den 11-14 augusti hölls nationell kongress för 
SSU på Stockholmsmässan utanför Stockholm. SSU Göteborg var den fjärde största 
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delegationen Delegationen var väl förberedda på plats och fick igenom majoriteten av det man 
lade som förslag. Linus Glanzelius som var nominerad för omval till förbundsstyrelsen från 
Göteborg blev vald, och den av SSU Göteborg nominerade Philip Botström blev omvald på 
posten som förbundsordförande. 
Under året som gått har SSU Göteborg fått två tillskott: en ny klubb SSU Öster och 
partiföreningen Unga Socialdemokrater. Detta möjliggör en bredare verksamhet och även en 
bättre valrörelse.  
INTERNATIONELLT. Under det gångna verksamhetsåret har den internationella 
verksamheten tagit sig uttryck genom både teoretiska möten med internationella nätverket och 
internationell solidaritet i praktiken. Det internationella nätverket har hållit 10 träffar om olika 
internationella frågor. Tillsammans med partidistriktets internationella utskott har vi arragerat ett 
antal träffar, och i september besöktes vårt AUF-systerdistrikt i Bergen där medlemmar från SSU 
Göteborg var med i den norska valrörelsen. 
FACKLIGT. Det har varit deltagande på facken på sommarjobben. Facklig-politiskt ansvarig 
har varit på 4st möten med fackliga utskottet varav ett möte har varit gemensamt med parti 
distriktsstyrelsen. Distriktet har deltagit i förbundets fackliga kampanj ”högern vill sänka din lön” 
där vi besökte en skola och sedan hade ett möte med Tobias Baudin, nu kommunals ordförande 
då LOs vice ordförande. Det har varit deltagande på IF Metalls representantskap och pratat om 
hur det viktigt det är med medlemskap i SSU. Det har varit deltagande på Ung i facket helgen där 
det har värvats till SSU. 
KAMPANJ. Distriktet har stått som medarrangör för arrangemang som första maj, WEST 
PRIDE, och LOVE GBG (en demonstration mot nazisternas marsch genom Göteborg), 
fotbollsturnering i Hammarkullen, FIFA-kväll, åttonde mars har varit flertal olika aktiviteter som 
har varit lärorika men även upplysande för vårt framtida arbete.  
TJEJNÄTVERKET. Under det gånga verksamhetsåret har tjejnätverket haft nio träffar och 
ytterligare en planeras att hållas innan Distriktsårskonferensen. Träffarna har främst fokuserat på 
sociala aktiviteter i syfte att stärka de sociala banden mellan tjejerna i distriktet. Det har varit 
uppskattade inslag som tacotorsdag och nätverket har även genomfört en kampanj för att värva 
tjejer i samband med 8 mars. 
STUDIER. På DÅK:en 2017 bifölls en verksamhetsplan som delvis innebar en ny inriktning på 
studieområdet (främst handlade det som att ha mer verksamhet utöver grundkurserna, till 
exempel studiecirklar, läxhjälp för nyanlända). Denna nya inriktning har bara delvis genomförts 
och fokus har därmed fortsatt varit på grundkurserna. Slutsatsen för verksamhetsåret är att 
verksamheten har varit mindre omfattande jämfört med jämförbara år.  
 

10.2    Göteborgs socialdemokratiska högskoleförening  

Verksamhetsåret 2017/18 kan delas upp i två delar, den första avser tiden från november 2016 
till mars 2017 och den andra avser tiden mellan april 2017 och mars 2018. 
Del 1: GSHF 30 november 2016 till 31 mars 2017 På årsmötet i november 2016 beslutade en 
kvalificerad majoritet att kap. 5 §2 i klubbens stadgar skulle ändras från ”[o]rdinarie årsmöte för 
klubben ska hållas före utgången av november månad” till ”[o]rdinarie årsmöte för klubben ska 
hållas mellan 1 januari och 31 mars”. Detta innebar att den nyvalda styrelsen (bestående av; 
Marina Fransson, Dijana Mujdzic, Björn Lönnqvist, Luwam,Ghebremichael, Maya Potter och 
Adam Hillawi) hade ett kort mandat från 30 november 2016 till 31 mars 2017. Under denna 
period hölls 10 medlemsmöten (varav 2 beslutande medlemsmöten), 1 kampanj genomfördes 
och 25 stycken uppdateringar gjordes på sociala medier. 
Påverkan 
GSHF medverkade under denna period på SSU Göteborgs distriktsårskonferens 2017 där vi 
hade 2 ombud samt Socialdemokraterna i Göteborgs distriktsårskongress där vi hade 8 ombud. 
Del 2: GSHF 31 mars 2017 - pågående 
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Efter årsmötet den 31 mars 2017 bestod styrelsen följande personer; Marina Fransson, Dijana 
Mujdzic, Björn Lönnqvist, Luwam Ghebremichael, Maya Potter och Sofia Hvittfeldt. Det 
innevarande verksamhetsåret har under perioden 31 mars 2017 till 3 mars 2018 haft 26 
medlemsmöten (varav 3 beslutande medlemsmöten), haft 60 uppdateringar på sociala medier, 
arrangerat GSHFs 80-årsjubileums fest, demonstrerat i första maj-tåget, åkt på kongresser, 
arrangerat event i samband med S&Ds Together-event i Göteborg, åkt på konferenser och 
skickat medlemmar på diverse utbildningar. 
 
Påverkan 
GSHF medverkade under denna period på S-studenters kongress 2017 med 6 ombud, SSU 
Göteborgs distriktårskonferens 2018 med 3 ombud och på Socialdemokraterna i Göteborgs 
höstkongress med 8 ombud. 
Ordförande Marina Fransson har under hela perioden suttit som inadjungerad i partidistriktets 
styrelse och på så sätt kunnat påverka partiets verksamhet under året. Bland annat har hon 
framfört GSHFs motioner och förhållningssätt till vissa motioner vilket har renderat i 
lyckosamma kompromissförslag. 
Sedan valet 2014 har vi medlemmar som sitter på diverse förtroendeuppdrag runt om i Göteborg 
bland annat kan nämnas Roshan Yigit som har uppdrag i både kommunfullmäktige och i 
lokalnämnden, Håkan Bernhardsson som har uppdrag i fastighetsnämnden samt Dijana Mujdzic 
som har uppdrag i miljö- och klimatnämnden. 
 
Medlemmar 
Medlemssiffrorna hade föregående verksamhetsår en negativ trend vilket innebar att styrelsen 
fick anledning att titta över sina rutiner. Styrelsen fann att det bästa sättet att vända trenden på 
skulle kräva tålamod och långsiktighet. Ett nytt angreppssätt som initierades var att fokusera 
ytterligare på att synliggöras via sociala medier och då framför allt på Facebook eftersom vi tror 
att det är främst där våra potentiella medlemmar i störst utsträckning befinner sig. 
 
Internationellt 
Flera av våra möten och uppdateringar på sociala medier har varit om internationella frågor, om 
en ska uppmärksamma något lite extra så vill vi lyfta fram det arbete som vår medlem Anja Olin 
Pape lade ned på att arrangera flera event i samarbete med SSU och partidistriktet under S&Ds 
Together event i Göteborg. Vi har även skickat två medlemmar på S-studenters konferens som 
ägde rum i Finland och ordförande Marina Fransson blev inbjuden att föreläsa på konferensen 
La voz de la mujer, cine y debate 2017 på Las Palmas, Spanien men då detta tyvärr krockade med 
andra redan inbokade event fick hon tyvärr avböja inbjudan. 
Studier GSHF betraktar att vi bedriver en gedigen folkbildning genom våra medlemsmöten som 
oftast präglas av att våra medlemmar håller i föreläsningar där vi bildar varandra utifrån olika 
intresseområden. Utöver dessa studier som har löpt kontinuerligt under verksamhetsåret så har 
vi även skickat medlemmar till både S-studenters feministiska ledarskapsutbildning såväl som till 
den partigemensamma studiekonferensen. 
 

10.3 Unga Örnar Väst 

Styrelsens sammansättning 
Ordförande  Pernilla Stafsen (till november 2017), Christina Ekstrand (från november 2017) 
Kassör  Liza Kettil 
Ledamöter  Malin Andrén, Isabelle Grönbäck, Joakim Hagberg, Hawsar Aziz och Tea 
Eklund 
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Distriktets verksamhet 
Unga Örnar Väst befinner sig i ett omstartsläge efter ett tufft år. Det har under året varit svårt att 
få till en fungerande verksamhet av flera anledningar. Eftersom distriktet idag saknar 
ombudsman ligger allt ansvar på styrelsen. Styrelsen har dessutom påverkats av avhopp under 
året vilket i sin tur påverkat arbetet. Trots detta har vi under året aktivt arbetat med att värva nya 
medlemmar för att kunna starta upp ny verksamhet i distriktet. Stort fokus har legat på våra 
kolloveckor på Gråbogården samt på sommarlägret i Norje Boke. Dessutom driver distriktet ett 
projekt i Namibia tillsammans med Childrens movement via Palmecentrat. Under april 
genomfördes workshops på plats i Namibia tillsammans med Childrens movement och planen är 
att under 2018 starta upp Unga Örnars Globalskola. Dels som en del i det internationella 
projektet men också som ett sätt att starta upp ny verksamhet och väcka liv i befintlig 
distriktsverksamhet. Under socialdemokraternas kongress i Göteborg i april 2017 deltog flera av 
våra medlemmar och intervjuade ministrar, riksdagsledamöter och andra förtroendevalda. 
Personal 
Fredrik Forssén har under varit anställd som distriktsombudsman till och med maj 2017 
Johan Nilsson har varit anställd som kolloansvarig under sommaren 2017 
 
Medlemmar 
Unga Örnar Väst hade vid 2017 års utgång drygt 300 medlemmar i åldern 7-25 år 
 
Läger 
Under sommaren 2017 genomfördes tre kolloveckor på vår lägergård Gråbogården. Alla tre 
kolloveckorna var mycket uppskattade av deltagarna. Dessutom fick våra ungdomar möjlighet att 
vara med och arbeta under kollot vilket för flera blev deras första sommarjobb. 
Dessutom åkte vi till Blekinge och deltog på Syd/Väst lägret som totalt hade över 200 deltagare 
varav ett 30 tal från Väst. Utöver detta genomfördes också ett distriktsläger på Gråbogården i 
mars 2017 som avslutades med årsmöte för distriktet. Distriktet har också deltagit på läger på 
Utøya samt medverkat vid barnrättsforum i Stockholm. 
 
Gråbogården 
Gården är populär bland olika föreningar och skolklasser från Göteborg men även från 
kommuner runt om kring och hyrs ut regelbundet. Däremot konstaterar distriktsstyrelsen att det 
kommer att bli svårt att driva gården vidare. 
 
Unga Örnars Vänner Väst 
Genom samarbete med våra vänorganisationer erbjuder vi deras medlemmar platser på våra 
läger. Vi har även fortsatt diskussionerna om hur övriga arbetarrörelsen i Västsverige ska stödja 
Unga Örnars verksamhet. 
 
Till sist 
Unga Örnar Väst vill framföra ett stort tack till Socialdemokraterna i Göteborg som stöttar oss i 
vår verksamhet. Vi hoppas att allt det vi gör för att ge barn och ungdomar 
en bättre fritid bidrar till att fler engagerar sig! 
 

10.4 Socialdemokrater för tro och solidaritet  

Verksamhetsåret har präglats av tillförsikt och optimism och att tillsammans bygga upp vår 
verksamhet genom att diskutera och fokusera på våra kärnfrågor i distriktsstyrelsen. 
Fokusfrågorna handlade om miljön, Natofrågan, flyktingfrågor och demokrati. Vi planerade och 
skapade ett medlemsmöte i Natofrågan och vapenexport i november 2017.  Men tyvärr var detta 
tvunget att ställas in p.g.a. att EU-toppmötet om sociala frågor genomfördes i Göteborg i den 
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tiden. Vårt möte flyttades därför till 22 januari 2018 istället och det blev en välbesökt kväll.  
Distriktsstyrelsen gladdes dock att EU-toppmötet fokuserade på sociala frågor. 
Vi skickade vår vice ordförande till Tro och solidaritets framtidskonferens i Stockholm den 22 
oktober vilket vi blev glada att kunna göra. Rapport från denna konferens finns med som bilaga i 
detta utskick med kallelse till vårt årsmöte. 
Vår ordförande har deltagit i partidistriktsstyrelsens arbete som inadjungerad under hela året och 
där försökt lyfta perspektiv utifrån våra kärnfrågor och förhållningssätt. Vår ordförande deltog 
också i ett möte med partidistriktets försteombudsman och vårt förbundskansli från Stockholm 
tillsammans med vår förbundsordförande Ulf Bjereld i mitten på december. Där diskuterade vi 
hur situationen ser ut politiskt i Göteborg och hur vi lokalt tänker oss valrörelsen 2018 i Tro och 
solidaritet i Göteborg. 
Vi ser att vi har fått nya medlemmar under 2017, vilket vi tycker är mycket glädjande i 
distriktsstyrelsen och samtidigt konstateras att vi kan bli många fler. Det är något som vi ska 
arbeta vidare med. 

10.5 S-kvinnor i Göteborg 

S-kvinnors Distriktsstyrelse 
Ann-Marie Palm 
Parisa Rezaeivar 
Cecilia Dalman Eek 
Shilan Majid 
Ann-Christine Andersson 
Lena Malm 
Nina Forsberg 
Renas Mustafa 
Emelie Markianos 
Susan Taki 
Alma Handzar 
Kvinnodistriktet har varit representerat i följande styrelser och utskott 
Kvinnoförbundets styrelse: Ann-Marie Palm och Aylin Fazelian 
Göteborgs partidistrikts styrelse: Ann-Marie Palm 
ABF-Göteborgs styrelse: Parisa Rezaeivar 
Partidistriktets jämställdhets- och mångfaldsutskott: Ann-Marie Palm 
Medlemsutveckling 
Distriktet har haft en fortsatt positiv medlemsutveckling och ökat med med 16 medlemmar 
från 239 medlemmar 255 medlemmar. 
Distriktets klubbar 
Distriktet består i dagsläget av följande föreningar: 
● Distriktsklubben Alma Göteborg 
● Avant Garde Göteborg 
● Backa Kvinnoklubb 
● Framtidens Socialdemokratiska Kvinnoklubb 
● Lisas Döttrar 
● Lundby Kvinnoklubb 
● Röda Rosor 
● Vildrosorna 
 
#MeToo 
Det finns överallt och är en del av flickors och kvinnors vardag. Många utsätts, men alla 
lever med vetskapen och riskerna och förhåller sig ständigt till dem. S-kvinnor jobbar mot 
sexuella trakasserier varje dag och tillsammans tar vi den feministiska kampen för ett 
jämställt samhälle. För att komma till rätta med sexuella trakasserier krävs också ett brett 
förebyggande arbete. En normkritisk sex- och samlevnadsundervisning måste utvecklas 
inom skolan. Polis och rättsväsendet behöver bättre utbildning och kunskaper om 
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sexualbrott. Fler män måste våga prata om dessa frågor och ta avstånd. Det handlar inte 
om kollektiv skuld, utan om kollektivt ansvar. Den feministiska kampen är starkast när vi 
tar den tillsammans! 

10.6 HBT 

Ett spännande år har det varit. Under årsmötet 2017 valdes en riksdagsledamot in i styrelsen för 
att stärka upp våra politiska diskussioner och uppmärksamma frågor som berör oss på olika sätt 
tex familjelagstiftningen. Men vi har också sett till att påverka politiskt lokalt i Göteborg i 
framtagandet av Göteborgs stads handlingsplan för SRHR handlingsplan.  
Styrelsen har bestått av: Marcus Gustavsson (ordförande), Annelie Schagerström (vice 
ordförande), Lars Edmar (kassör), Joakim Berlin (sekreterare), Johan Büser(studieorganisatör), 
Andreas Hector (suppleant) och Pia Gillerstedt (suppleant) 
Föreningen har haft ett medlemsmöte under året där det beslutades vilka kandidater föreningen 
nominerade till valsedlarna 2018 och hur vi vill arbeta under 2018.  
Vi deltog också i förbundets kongress med flera ombud.  
Vi fick med två representanter i nya förbundsstyrelsen varav en ny ledamot Joakim Berlin som 
ekonomiskt ansvarig och Annelie Schagerström som vice ordförande.  Så vi har under året stärkt 
vår ställning nationellt i bland annat framtagandet av det politiska arbete som HBT- S nationellt 
kommer arbeta med under valåret fram till 2019.  
Vi har också deltagit i partidistriktets styrelsearbete och påverkat utifrån HBTQ perspektiv.  
Vi deltog också under begravningen av riksdagsledamoten Börje Vestlund och tillika ekonomiskt 
ansvarig för HBT-S ekonomi. Vår käre partikamrat avled hastigt under hösten mitt i sitt politiska 
arbete.  
Inför West Pride höll vi ett samarbete mellan HBT-socialdemokrater, LO, ABF, SSU, S-
Studenter, S-kvinnor och Unga örnar för att skapa gemensamma aktiviteter i tältet under 
Prideveckan. Vår tanke var att vi skulle ha en öppen atmosfär och vi ville att allas organisationers 
grundvärdering ALLAS LIKA VÄRDE skulle genomsyra hela Prideveckan.  
HBTS Göteborg har även deltagit i andra Pridefirande runt om i landet så som Stockholm Pride, 
Helsingborg Pride och Malmö Pride. 
Vi ser nu framemot att stärka medlemsaktiviteterna och få fler medlemmar under 2018 och vara 
med under Europride 2018.  
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  2002 2004 2006 2008 2010 2011 2012 2014 2015 2016 2017 

Ekonomi   Intäkter (tusen kr) 16 792 12223 16449 13158 13679 11994 12345 13583 12883 12450 13679 

    Resultat (tusen kr) 23 6 -779 160 -1606  226 278 83 0 0 517 

Förenings- och 
klubbutveckling 

  Grundorganisationer 104 102 96 95 95 95 93 90 86 85 86 

                            

Första Maj   Deltagare i tåget 1800 2000 3900 1900 4100 1900 3000 2500 2200 2100 1500 

    
Deltagare på 
Götaplatsen 

4500 10000 6500 7000 6000 4500 15000 9000 6000 10000 4500 

                            

      5493 4597 4620 4384 4440 4198 4184 4026 3823 3913 3430 

Medlemmar                           

    Varav kvinnor           1541 1552 1527 1464 1481 1280 

    Andel           -37% -37% -38% -38% 38% 37% 

    Varav män           2657 2632 2499 2359 2401 2152 

    
Ansökningar om nya 
medlemskap 

828 376 716 779 738 544 534 764 297 266 406 

    
Nya betalade 
medlemmar 

    434 385 519 333 443 509 248 146 228 
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Valresultat   
Valresultat i EU-valet 
(antal röster, 
Göteborg) 

- 30 181 - 38 303 - - - 39 256 - - - 

                            

    

Valresultat i 
kyrkovalet (antal 
röster, Göteborg) 
kyrkliga samfällighet 

- - - - - - - - - -   

    
Valresultat i 
kommunvalet antal 
röster 

89 027 - 
104 
896 

- 
93 

025 
- - 74 720 - - - 

                            

    
Valresultat i 
landstingsvalet antal 
röster 

87 886 - 88 501 - 
87 

553 
51 

600 
- 79 802 - - - 

    
Valresultat i 
riksdagsvalet antal 
röster 

90 547 - 84 693 - 
80 

543 
- - 79 167 - - - 

 

 


